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1 p11. De mate waarin 

een gemeente 

een regiofunctie 

vervult

D66 Adriaan 

Andringa

1 Het college geeft aan dat de mate waarin een gemeente een regiorol speelt, op dit moment van invloed 

is op de vergoeding die een gemeente krijgt uit het Gemeentefonds. Het college benadrukt echter ook 

het belang van die regiorol bij de te verwachten nieuwe opzet van het Gemeentefonds. (a) Betekent dit 

dat er reden is om aan te nemen dat de regiofunctie van een gemeente van toegenomen belang wordt 

voor de verdeling van Rijksmiddelen? (b) Op welke wijze en in welke verbanden (Holland-Rijland, VNG 

etc) probeert het college de nieuwe verdeling van de middelen in het Gemeentefonds (mede) te 

beïnvloeden?

2 p12. Schommeling 

accres.

D66 Adriaan 

Andringa

2 "Het hogere accres uit maart 2018 betekent dat aanpassing van de ramingen aan het gemiddelde uit de 

afgelopen tien jaar leidt tot verlaging van de ramingen van het gemeentefonds in de 

meerjarenbegroting. Dit zou leiden tot een structureel tekort in de meerjarenbegroting. Hiervoor is in 

het huidige meerjarenbeeld geen ruimte." -> Betekent dit dat het college van mening was dat de 

voorgestelde methodiek eigenlijk vanuit begrotingsperspectief een verbetering zou betekenen, maar er 

toch vanaf heeft gezien omdat dan de cijfers niet meer sluitend zouden zijn?

3 p13. Taakveld 

Ruimtelijke 

ordening & 

Taakveld 

openbaar groen 

en 

(openlucht)recre

atie

D66 Adriaan 

Andringa

3 Uit de begrotingssscan van de provincie blijkt dat Voorschoten (per hoofd van de bevoking) substainteel 

meer uitgeeft aan de taakvelden 'Ruimtelijke ordening' en 'Openbaar groen en (openlucht)recreatie' dan 

de referentiegemeenten. Dit was ook bij de vorige begrtingsscan het geval. (a) Wat heeft het college in 

de tussentijd gedaan om de relatief hoge kosten in deze taakvelden, anders dan het aanpassen van het 

beheersniveau, terug te brengen en met welke resultaten? (b) Om wat voor absolute bedragen gaat dit 

ten opzichte van de totale uitgaven aan het taakveld en als percentage van de gemeentelijke begroting? 

(c) Welke ruimte ziet het college om hier in 2020 en verder structureel op te bezuinigen?  

4 p14. Welke activa D66 Jolien Schroot 4 (a) Op welke gebouwen of andere activa richt het onderzoek naar deze nieuwe systematiek voor 

afschrijvingen zich? (b) Wordt hierbij ook rekening gehouden met te verwachten circulaire 

ontwikkelingen, zoals de reële mogelijkheid dat hergebruik van materialen van sloop in de toekomst een 

verdienmodel maakt in plaats van een kostenpost?

5 p20. Analyse 

kostenstijgingen -

Inrichting 

systeem

D66 Jolien Schroot 

en Adriaan 

Andringa

5 (a) Worden de kostenstijgingen als gevolg van de wijze waarop het systeem is ingericht, veroorzaakt 

door specifieke systeemkeuzes die in de H10 gemaakt zijn (bijvoorbeeld keuzes die leiden tot 

bovenmatig veel bureaucratie) of gaat dit om inrichting van het systeem bij de decentralisatie door de 

Rijksoverheid? (b) Ligt het voor de hand dat een overgang naar de Leidse Regio voor wat betreft de 

jeugdhulp mogelijkheden biedt om het systeem op een andere, minder kostbare, wijze in te richten?

a) Het gaat in de basis om panden die de gemeente niet snel van de hand zal doen zoals 

bijvoorbeeld onderwijsgebouwen en eigen huisvesting. Een defintieve afweging hierover moet nog 

worden gemaakt en zal u na prioritering door de gemeenteraad in de zoekrichting voor het 

sluitend maken van het meerjarenbeeld worden voorgelegd. b) In het nu voorliggende voorstel 

om nader te onderzoeken of het afschrijven naar restwaarde mogelijk is en ingezet kan worden in 

het begrotingsproces is nog geen rekening gehouden met het door u aangegeven 'verdienmodel'. 

Het betreft voor de gemeente Voorschoten een nieuwe werkwijze.

A) De kostenstijgingen worden veroorzaakt door inrichting van het systeem bij de decentralisatie 

door de Rijksoverheid. Kostenstijgingen zijn lokaal, regionaal, bovenregionaal en landelijk aan de 

orde.                                                                                                B) Nee, dat valt niet te 

verwachten. Ook de gemeenten in de Leidse regio hebben te maken met stijgende kosten 

jeugdhulp. 

Kadernota 2020

a) Het college heeft uitvoering gegeven aan het herstelplan zoals dat er bij de begroting 2018 lag 

en waarvoor de basis deels lag in de uitkomsten van de begrotingsscan. In de begroting 2019 zijn 

alle taakstellingen geactualiseerd. Op basis van de eerste begrotingsscan heeft er een second 

opinion plaatsgevonden op de beheerplannen openbare ruimte. N.a.v. de second opinion op de 

beheerplannen zijn er op meerdere vlakken bezuinigingen doorgevoerd.

b) Ruimtelijke ordening (ca € 860.000 = ca 1,64% van begrotingsomvang)

    Openbaar groen en (openlucht)recreatie (ca. € 557.000 = ca 1,06% van begrotingsomvang)

c) De huidige vergelijking betreft een actualisatie van de begrotingsscan van 2016 op basis van de 

gegevens over 2018. De scan levert waardevolle informatie op en geeft meer inzicht in hoe ons 

huishoudboekje zich verhoudt tot dat van vergelijkbare gemeenten. Voor het verklaren van de 

verschillen is echter wel een verdiepingsslag nodig. Iedere gemeente is namelijk uniek in bepaalde 

facetten, die kunnen ook doorwerken in de hoogte van de lasten. 

Antwoord

Bij de herverdeling van het gemeentefonds wordt speciale aandacht gevraagd voor de 

kostenverdeling die samenhangt met een regionale functie en met een centrumfunctie. 

Verondersteld wordt dat gemeenten die een grote centrumfunctie en regionale aanpak kennen, 

hogere uitgaven hebben dan gemeenten zonder deze aspecten en derhalve meer uit het 

gemeentefonds zouden moeten ontvangen.  Zie ook de offerte voor de herverdeling 

gemeentefonds: 

https://vng.nl/files/vng/publicaties/2019/2c.nadere_offerteaanvraag_herijkingsonderzoek_inhoud

elijk_deel.pdf.  Of er veel mogelijkheid is om hier invloed op te hebben is de vraag. Samenwerking 

in Holland Rijnland-verband is onmogelijk gezien de verschillende belangen van de deelnemende 

gemeenten (belang Leiden is anders dan belang Voorschoten).  Eigenlijk zou er een aangepaste 

samenstelling van op elkaar lijkende gemeenten een samenwerking moeten beginnen om hun 

individuele gemeentelijke belang samen te behartigen. In elk geval wordt het ambtelijk en 

bestuurlijk netwerk ingezet en wordt er ambtelijk deelgenomen aan de klankbordgroep die dit 

onderzoek begeleidt.

Vanuit het beoogde stabiliseren van de algemene uitkering zou het wenselijk zijn een soort 

demping in de raming in te bouwen. Hiertoe zou een deel van de bestaande raming afgeroomd 

moet worden en buiten de begroting worden gebracht. Omdat ten opzichte van de huidige 

ramingen sprake is van een verslechtering in de accresverwachting, ontbreekt de financiële ruimte 

hiervoor. Om de stabilisering nu koste wat koste door te zetten en daarvoor dan maar een 

aanvullend tekort voor lief te nemen leek ons niet verstandig, ook in het licht van de herziening 

gemeentefonds met ingang van 2021.
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Kadernota 2020

Antwoord

Bij de herverdeling van het gemeentefonds wordt speciale aandacht gevraagd voor de 6 p21. Lokale 

maatregelen - 1. 

Pilot Praktijk 

ondersteuner

D66 Adriaan 

Andringa

6 De praktijkondersteuners bij de huisartsen zijn inmiddels als het goed is begonnen. (a) Klopt dat en zo 

ja, wat zijn de eerste ervaringen daarmee?

7 p23. Ongedaan maken 

bezuinigingen 

D66 Adriaan 

Andringa

7 (a) Wat was de motivatie van de aanname om de bezuinigin in het verleden uit te voeren? (b) Hoe zijn 

de kosten voor de organisatie van een verkiezingsdag opgebouwd? (c) Welke elementen van het 

organiseren van verkiezingen kan de gemeente niet uitvoeren, indien deze aanpassing niet wordt 

uitgevoerd?

8 p23. Gemeenschappeli

jke regeling

D66 Jolien Schroot 

en Adriaan 

Andringa

8 Aangezien alle gemeenten in Nederland dezelfde taak hebben wat betreft reisdocumenten en 

rijbewijzen, ligt het voor de hand dat samenwerking in dit geval tot schaalvoordelen kan leiden. (a) Is 

het mogelijk om dit taakveld in een (bestaand) samenwerkingsverband op te laten pakken? (b) Hoe 

verhoudt de kostenpost zich tot het lopende onderzoek naar de hoogte van leges in Voorschoten?

9 p25. Loonkosten 

griffie

D66 Adriaan 

Andringa

9 "De functies van de griffie zijn opnieuw gewaardeerd. De griffier en de griffiemedewerkers zijn daarop 

bevorderd. De loonkosten nemen daardoor toe." -> (a) Gaat het hierbij om de herwaardering die in 

maart 2018 heeft plaatsgevonden|? (b) Zo ja, is de herwaardering van de specifieke functie van griffier 

van 2019 hierin ook meegenomen en wat zijn daarvan de gevolgen?

10 p28. Hoge kosten D66 Jolien Schroot 10 Als we goed hebben gekeken, is dit de derde keer dat het bedrag voor de uitvoer van het 

beeldkwaliteitsplan centrum verhoogd moet worden. (a) Klopt dat? (b) Kan het college een verklaring 

geven waarom nogmaals meer middelen hiervoor uitgetrokken moeten worden? (c) Is hiermee de 

uitvoer van het beeldkwaliteitsplan centrum afgerond of zijn er nog extra kosten te verwachten? (d)  

Moet de bijdrage aan de gas-armaturen in de Schoolstraat (zie ook vraag 16 over 'C12 Openbare 

verlichting') ook gezien worden als een bijdrage aan het beeldkwaliteitsplan centrum? (e) Is er 

schaalvoordeel te halen door deze ingrepen met elkaar te combineren om kosten te besparen?

11 p29. Verduurzaming 

en gedeelde 

kosten

D66 Jolien Schroot 11 (a) Is het mogelijk om bijvoorbeeld zonnepanelen of een groen dak aan te leggen op de fietsenstalling 

bij De Vink? (b) Verricht de gemeente Leiden een soortgelijke ingreep aan de Leidse zijde van het 

station of betaalt de gemeente Leiden mee aan de kosten van deze stalling, die ook door Leidse 

treinrijzigers veelvuldig wordt gebruikt?

12 p30. 5G D66 Saskia Boom 12 (a) Hoe verhoudt het gestelde onderzoek zich tot de te verwachten uitrol van 5G-internet, waarmee 

vermoedelijk hogere snelheden gehaald kunnen gaan worden dan met fysieke verbindingen? (b) Wordt 

voor dit onderzoek gebruik gemaakt van een externe partij, of wordt deze inventarisatie van de huidige 

situatie en het uitwerken van de strategie slechts gebruik gemaakt van ambtelijke capaciteit?

Ja, de Ondersteuner Jeugd en Gezin Voorschoten is per 15 juni jl. gestart. Deze periode is nog te 

kort om de eerste ervaringen weer te geven. 

A: In 2016 is er een algemene bezuiniging doorgevoerd op materiële kosten om het tekort in de 

begroting 2017 te verminderen. Ook de verkiezingen zijn hierin meegenomen. Mogelijkheden om 

verkiezingen soberder te organiseren zijn toen overschat.

B: Aanschaf en verzending stempassen en stembiljetten (€ 17.000), huur en inrichting 

stemlokalen (€ 3.000), Onkostenvergoedingen en maaltijden stembureauleden (€ 10.000), 

Plaatsen verkiezingsborden (€ 3.000), overige kosten (€ 2.000). 

C: Onkostenvergoedingen en maaltijden voor stembureauleden moeten dan worden afgeschaft 

waardoor de bezetting van stembureau's problematisch gaat worden omdat het dan voor 

vrijwilligers veel onaantrekkelijker wordt om zitting te nemen in het stembureau. 

Verkiezingsborden kunnen dan niet meer worden geplaatst. 

A) Het is mogelijk om deze taak bijvoorbeeld bij de gemeente Leiden te beleggen. Hiervoor dient 

wel toestemming gevraagd te worden bij het ministerie. 

B) Deze kostenpost heeft geen verband met het onderzoek naar de hoogte van leges 

omgevingsvergunning in voorschoten. 

De meerkosten van de herwaardering 2018 zijn in de kadernota opgenomen. Er zijn na maart 

2018 geen andere besluiten genomen over de functiewaardering van de griffier.

a) nee, dit klopt niet. Er is een budget van € 96.000 door de raad vrijgegeven om een aantal 

kwalitatieve en verkeerskundige maatregelen in het centrum door te voeren (fase 1) om daarmee 

te stimuleren dat bezoekers langer in het centum verblijven en het centrum meer gaat fungeren 

als centrale ontmoetingsplaats. Er is een budget van €15.000 vrijgegeven voor maatregelen in de 

Voorstraat om de balans tussen wonen en werken te herstellen. Daarnaast is er een budget van € 

17.500 vrijgegeven om een beeldkwaliteitsplan voor het centrum op te stellen. Een plan waarin 

bijvoorbeeld de beeldkwaliteit ten aanzien van terrasinrichtingen, uitstallingen en reclameuitingen 

worden vastgelegd. b) de middelen die nu worden aangevraagd zijn ten behoeve van de 

uitvoering van de  maatregelen in het nog op te stellen beeldkwaliteitsplan. Dit om te voorkomen 

dat er straks enkel een plan ligt met voorgestelde maatregelen waar vervolgens geen budget voor 

is om deze uit te voeren. c) Naar verwachting (op basis van ervaringen elders) zal dit budget 

toereikend zijn om de maatregelen uit het beeldkwaliteitsplan uit te voeren. Dit is echter wel 

afhankelijk van de maatregelen die in het nog op te stellen beeldkwaliteitsplan komen te staan en 

derhalve niet zeker. d) Nee, deze bijdrage is voor het vervangen van de gas-armaturen aangezien 

deze technisch aan vervanging toe zijn. Indien uit het beeldkwaliteitsplan blijkt dat het centrum in 

aantrekkingskracht wint door de armaturen te vervangen door andere duurdere typen, kan de 

meerprijs betaald worden uit het budget van het beeldkwaliteitsplan. e) Indien uit het 

beeldkwaliteitsplan blijkt dat de verlichtingsarmaturen zouden moeten wijzigen en deze duurder 

uitplakken, zullen deze budgetten worden gecombineerd zodat de gewenste kwalteitsslag kan 

worden worden gemaakt.

A. Het uitgangspunt is een sobere uitvoering van een fietsenstalliing. Zonnepanelen in het dak zijn 

wellicht mogelijk, maar komen vermoedelijk ten laste van de eigen bijdrage van Voorschoten. Dit 

is tot op heden niet meegenomen in de ramingen en ontwerpen.

B. Ook aan Leidse zijde van het station worden de fietsenstallingen uitgebreid. Voorschoten en 

Leiden participeren samen in het project met de provincie en ProRail. De mate van uitbreiding is 

aan beide zijden ongeveer gelijk.

De ontwikkelingen op landelijk niveau worden scherp in de gaten gehouden waaronder de 5G-

internet. De uitkomsten worden meegenomen in het onderzoek. Een externe partij zal de 

inventarisatie houden. 
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Antwoord

Bij de herverdeling van het gemeentefonds wordt speciale aandacht gevraagd voor de 13 p31. Uitwerking 

plannen

D66 Saskia Boom 

en Jolien 

Schroot

13 In 2016 is de grootschalige herinrichting van de Dobbewijk afgerond. Toen was de noodzaak van 

verduurzaming ook al bekend. (a) Is toen met ondernemers gesproken over de noodzaak tot 

verduurzaming, zijn daar afspraken over gemaakt en waarom is dat wel of niet gebeurd? (b) Kan het 

college het gevraagde bedrag van 35.000 euro nader onderbouwen; waarom wordt dit bedrag specifiek 

gevraagd? (c) Op welke wijze denkt het college de verduurzaming van de Dobbewijk aan te kunnen 

jagen en is daar al over gesproken met de Vereniging Ondernemers Dobbewijk (VOD)? (d) Komen 

alleen ondernemers voor deze middelen in aanmerking, of kunnen ook bewoners daarvan gebruik 

maken?

14 p32. Specifiek bedrag D66 Adriaan 

Andringa

14 Het gevraagde bedrag van 100.700 euro is zeer specifiek. Betekent dit dat het college reeds een 

uitgewerkt idee heeft om dit bedrag te onderbouwen en wanneer, specifieker dan 'medio 2019', kan de 

raad die onderbouwing in het participatieplan ontvangen? Met andere woorden: lukt dit nog voor het 

zomerreces?

15 p32. Opbrengsten en 

functies

D66 Saskia Boom 

en Adriaan 

Andringa

15 Voorgesteld wordt om de BOA-capaciteit in Voorschoten te verdubbelen. Inzet van BOA's gebeurt vaak 

ter compensatie van gebrekkige inzet van politiecapaciteit in kleinere gemeenten. (a) Hoe staaat de 

lobby ervoor om het aantal (wijk)agenten in Voorschoten te verhogen? Boa's hebben doorgaans 

specifieke taken of verantwoordelijkheden waar ze zich op richten, zoals overlast op straat, 

verkeersovertredingen, milieudelicten, leerplicht of vergunningen. (b) Kan het college aangeven op wat 

voor type zaken ze zich met de verhoogde BOA-capaciteit zou willen richten? (c) Indien niet de volledige 

uitbreiding van de capaciteit gerealiseerd zou kunnen worden, waarop zou het college dan nadruk willen 

leggen? De opbrengsten van boetes van BOA's gaan doorgaans niet naar de gemeente, maar naar het 

Rijk. Toch valt te verwachten dat het aannemen van meer BOA's ook positieve financiële gevolgen kan 

hebben. Striktere handhaving op bouwvergunning kan bijvoorbeeld leiden tot meer bewoners die een 

vergunning aanvragen en dus bouwleges betalen, dan het risico te nemen om zonder vergunning te 

gaan bouwen. (d) Deelt het college de inschatting dat uitbreiding van de BOA-capaciteit deze positieve 

financiële gevolgen kan hebben en kan het college een schatting geven van de mogelijke financiële 

gevolgen hiervan? 

16 p33. Hoge kosten D66 Saskia Boom 

en Jolien 

Schroot

16 (a) Kan het college specificeren om hoeveel armaturen het precies gaat en hoe de kosten van 100.000 

euro zijn opgebouwd? (b) Is het niet mogelijk om de bestaande armaturen en masten (of delen 

daarvan) aan te passen om ze geschikt te maken voor duurzame LED-verlichting, in plaats van het 

geheel te vervangen? (c) Welke mogelijkheden ziet het college om deze ingreep met minder middelen 

uit te voeren? (d)  Welke afspraken over onderhoud en levensduur zijn er gemaakt bij het aanleggen 

van de gas-armaturen? 

17 p33. Mogelijke 

dekking

D66 Saskia Boom 17 "De hoogte van deze bijdrage laat zich nog niet aangeven. Het is van belang tijdig rekening te houden 

met een investering ten behoeve van een optimalisering van de ontsluiting van voorschoten aan de 

noordzijde."  (a) Op welke wijze houdt het college reeds rekening met deze ontwikkeling? (b) Waar kan 

mogelijkerwijs dekking voor deze ontwikkeling gevonden worden en is het mogelijk om dit binnen de 

investeringsruimte zoals vastgesteld in de Nota Schuldenbeheersing te vinden? (PS. Dit  lijkt C13 ipv 

C14 te moeten zijn.)

18 p35. Specificatie 

begrotingen

D66 Jolien Schroot 

en Adriaan 

Andringa

18 (a) Het college verwijst voor de onderbouwiing van de begrotingen voor de verschillende 

Gemeenschappelijke Regelingen naar de zienswijzen en begrotingen van de afzonderlijke GR-en. Voor 

geïnteresseerde bewoners moet de kadernota echter ook voldoen aan hun informatie behoefte, zonder 

dat ze er allerlei losse documenten bij hoeven te zoeken. (a) Is het college bereid om iets meer 

onderbouwing over begroting van de zeven genoemde GR-en te geven, wellicht met een samenvatting 

die uit de zienswijze/begroting van de GR gekopieerd kan worden? (b) Kan daarbij in het bijzonder 

aandacht besteed worden aan de begroting 2022 en 2023 voor de ODWH, die op '0' voodeel/nadeel 

begroot wordt?

De politie kampt in het gehele land met een gebrek aan capaciteit. Ieder basisteam van de politie 

kent een beperkte inzet van surveillanten en wijkagenten. Dit capaciteitstekort wordt evenredig 

verdeeld onder alle teams.

Voorschoten kent al enige jaren een basiscapaciteit voor boa’s, waardoor er prioritering van 

werkzaamheden is vastgesteld door het college. Tegelijkertijd is er een ontwikkeling gaande 

waarbij de politie terugtreedt op een aantal taken, zoals parkeeroverlast, kleine burenruzies, 

achterlaten van of verkeerd aanbieden van afval, jeugdoverlast, integrale horecacontroles en 

controle/aanwezigheid tijdens festiviteiten en evenementen. Daarnaast zijn er maatschappelijke 

ontwikkelingen, zoals ondermijning en  problematiek rondom langer in de woonomgeving 

verblijvende personen met verward gedrag. De extra boa-capaciteit zal benut worden voor deze 

laatst genoemde ontwikkelingen. 

Handhaving op bouwvergunningen valt onder de taken en de verantwoordelijkheden van de bouw- 

en woninginspecteurs en niet onder die van de handhavers. Uitbreiding van BOA-capaciteit zal 

daarom geen positieve financiële gevolgen hebben. Invoering van de bestuurlijke boete zou de 

gemeente meer inkomsten opleveren. Tegelijkertijd vraagt dit dan ook om een toename van 

juridische capaciteit en de daarmee gepaard gaande kosten.

A). Het college is in gesprek met de ontwikkelaar over het kostenverhaal voor de ontsluitingsweg 

en met name de verdeleing van kosten voor de weg.  B). er is een reserve voor bovenwijkse 

voorzieningen voor infrastructuur die voor krimwijk was  gedacht, maar nu niet meer zal worden 

aangewend. Vanuit de inhoud gaat het om vergelijkbare voorzieningen. Deze reserve zou in 

belangrijke mate als dekking kunnen dienen als de raad daar mee in kan stemmen.

Het college gaat graag in gesprek om te kijken hoe tegemoet gekomen kan worden aan de 

informatiebehoefte m.b.t. gemeenschappelijke regelingen in de kadernota. Het college stelt voor 

om dit onderwerp te agenderen voor de commissie P&C en daar gezamenlijk te kijken naar een 

oplossing.

Er zijn verschillende initiatieven ondernomen op de Dobbewijk rond 2017 waaronder een 

energiescan. Indertijd was de animo minder en duurzaamheid was een minder groot onderwerp 

dan heden. Met het oog op de strengere milieuwetgevingen is meer voorlichting nodig voor 

ondernemers en meer investeringen om het duurzaamheids proces te versnellen. Bedrijventerrein 

Dobbewijk is onder veel terreinen in de regio verkozen om een pilot verduurzaming te houden. De 

pilot verduurzaming wordt nu ingevuld in samenwerking met de ondernemers/ VOM, odwh en 

gemeente. Duidelijk is dat er een grotere slagingskans is voor de pilot als er extra financiële 

middelen beschikbaar worden gesteld aan het project. Met het oog op de toekomstig strengere 

milieuwetgeving is het van belang dat er nu al stappen worden ondernomen. De grootste winst is 

nu te behalen op bedrijventerreinen, daarom is de focus op de Dobbewijk. 

De geraamde structurele meerkosten bedragen € 201.400,-- per jaar. Dit is voor formatie-

uitbreiding op Communicatie (1 fte) en Wijkmanagement (1,5 fte). Hiervoor is geen dekking in de 

begroting gevonden. Besloten is om de helft van dit bedrag incidenteel beschikbaar te stellen voor 

de periode waarin nog geen structurele dekking aanwezig is en gezocht zal worden naar een 

oplossing hiervoor.

In de Voorstraat en directe omgeving staan 30 gas-lantaarns. De kosten bestaan voor 2/3 uit de 

aanschaf/ ombouw van de armaturen en masten en 1/3 voor de ondergrondse werkzaamheden 

zoals de aanleg van een elektriciteitskabel. Waar mogelijk worden de masten behouden en nieuwe 

LED-armaturen ingepast. De mogelijkheden om te besparen op de werkzaamheden is nihil. In de 

toekomst nemen de jaarlijkse onderhoudslasten af omdat de LED-verlichting duurzamer en 

goedkoper is dan gas-armaturen. Sinds 1973 staan er gas-armaturen in de Voorstraat. De 

onderdelen van gas-armaturen zijn inmiddels niet meer verkrijgbaar waardoor aanpassing van de 

armaturen noodzakelijk is. 
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Bij de herverdeling van het gemeentefonds wordt speciale aandacht gevraagd voor de 19 p36. Integraal 

waterketenplan

D66 Jolien Schroot 19 De cijfers zoals genoemd in de tabel bij het Integraal Waterketenplan lijken niet overeen te komen met 

de cijfers uit het raadsvoorstel dat op 16 mei 2019 is besproken. (a) Klopt dit? (b) Zo ja, kan het college 

die verschillen duiden en uitleggen welke cijfers correct zijn?

20 p37. Hoogte bedragen 

en actualisering 

beheerplan

D66 Jolien Schroot 

en Adriaan 

Andringa

20 Vanaf 2021 worden stevige bedragen gereserveerd voor investeringen in wegen. Gelijktijdig vindt in 

2020 een actualisering van het beheerplan plaats. (a) Is deze raming gebaseerd op het huidige 

beheerplan en hoe kan het dan dat er in 2020 net extra geïnvesteerd moet worden? (b) Kan het college 

hoe het komt dat de geplande investeringen een zwaartepunt hebben in 2021 en daarna weer afnemen? 

(c) Is het niet logischer om dergelijke investeringen gelijkmater over verschillende jaarschijven uit te 

smeren? (d) Hoe verhouden deze investeringen zich tot de reeds geconstateerde hoge kosten die de 

gemeente Voorsschoten heeft ten opzichte van referentiegemeente, zoals blijkt uit de begrotingsscan 

van de provincie (zie ook vraag 3)? (e) Welke mogelijkheden ziet het college om te bezuinigen op 

investeringen in wegen op termijn?

21 p37. Aard van de 

investeringen in 

voertuigen

D66 Jolien Schroot 21 Het college geeft aan dat investeren in voertuigen noodzakelijk is, met oog op de reeds verstreken 

afschrijvingstermijn en levensduur van enkele voertuigen. (a) Kan het college meer duiding geven om 

wat voor voertuigen het hierbij gaat? (b) Wordt hierbij in alle gevallen gekozen voor voertuigen zonder 

CO2-uitstoot en zo niet, waarom niet? (c) Hoe wordt bij de aanschaf en afschrijving van deze 

voertuigen rekening gehouden met te verwachten ontwikkelingen rond regionale samenwerking, 

waardoor bepaalde diensten wellicht in de toekomst niet meer in eigen beheer worden uitgevoerd?

22 nvt Aanvullende 

inkomsten

D66 Jolien Schroot 22 In de kadernota wordt veel aandacht besteed aan uitgaven en aan (autonome) ontwikkelingen in 

inkomsten. Er zijn echter ook andere creatieve manier om inkomsten te verwerven als gemeente. Denk 

bijvoorbeeld aan de actieve verkoop van snippergroen, in plaats van de passieve verkoop (alleen 

wanneer iemand zich zelf meldt) of de al eerder besproken mogelijkheden om, al dan niet in regionaal 

verband, aanvullende fondsen te werven bij bijvoorbeeld de provincie, de Rijksoverheid, de Europese 

Unie of private partijen. Kan het college meer vertellen over wat er nu gebeurt en welke verwachtingen 

ze heeft om deze en andere bronnen van financiering aan te trekken?

23 10 IHP ONS 

Voorscho

ten

fractie ONS 

Voorschoten

1 1. Het IHP staat in de Kadernota als PM genoteerd. Moeten we er rekening mee houden dat er in 2020 

geld beschikbaar moet komen voor onderwijshuisvesting of wordt dat 2021 en later?

24 10 IHP ONS 

Voorscho

ten

fractie ONS 

Voorschoten

2 2. verwacht het college in 2020 al organisaties in eventuele 'lege' lokalen te gaan huisvesten, dit mede 

in het licht van het buiten de gemeentelijke exploitatie brengen van het CC per 1 januari 2021?

In het IWKP staat 1 totaalbedrag voor de investering voor de riolering en de waterbouwkundige 

kunstwerken. In de investeringsplanning staan deze bedragen afzondelijk benoemd. Deze 

bedragen bij elkaar opgeteld komt overeen met het raadsvoorstel van het IWKP. 

a) Het gaat om bestelwagens met een laadbak die dagelijks worden ingezet voor de 

civieltechnische- en groendienst. b) Op basis van de technische specificaties worden waar mogelijk 

en brandstof aangedreven voertuigen vervangen door elektrische voertuigen. Indien naast de 

voortstuwing ook andere elektrische voorzieningen op de voertuigen nodig zijn voor de reguliere 

werkzaamheden, is een elektrische uitvoering nu nog niet oppurtuun. Er zouden te grote 

batterijen nodig zijn. c) Afschrijving is op basis van de Nota Activabeleid. Indien door regionale 

samenwerking bepaalde diensten niet meer in eigen beheer uitgevoerd zouden gaan worden, zal 

er ook dan tractie nodig zijn om die werkzaamheden te kunnen uitvoeren. Het is nu nog niet aan 

te geven of en in welke mate dan voertuigen niet meer nodig zouden zijn dan wel opgenomen, 

overgedragen of ingebracht worden in een regionale samenwerkingsvorm.  

De investeringen zijn conform het vastgestelde beheerplan wegen 2016-2020. De cyclus voor 

vervanging van de wegen ligt tussen de 40-60 jaar. Op basis van de staat van de weg (lager dan 

niveau C) wordt bepaald of vervanging daadwerkelijk plaats moet vinden. Daarnaast worden waar 

mogelijk werkzaamheden in de openbare ruimte gecombineerd waardoor de uitvoering in de 

planning naar voren of achter kan schuiven. De bedragen vanaf 2021 geven een indicatie van de 

benodige investeringen voor de komende jaren. In 2020 wordt definitief bepaald welk onderhoud 

en daarbij behorende investering noodzakelijk is in 2021. 

De omvang van de investering is qua impact op de omgeving goed binnen een jaar uit te voeren. 

Bij een groter investeringsvolume zal ook eerder schaalvoordeel worden beheaald. 

In 2018 is het onderhoudsniveau van wegen teruggebracht van B naar C. Dit heeft een besparing 

opgeleverd van € 264.500 per jaar. Voor het verlagen van het onderhoudsniveau zijn de 

beheerplannen doorgelicht door externe bureaus. Hier zijn op de risico opslag na geen 

bijzonderheden geconstateerd. Naar aanleiding van de doorlichting zijn de investeringsbedragen 

met 5% verlaagd t.o.v. het beheerplan. 

Onderzocht zijn subsidie- en fondsenmogelijkheden op het gebied van cultuur, historie, 

monumenten, infra, economie duurzaamheid en afvalscheiding op regionaal en provinciaal niveau. 

Dat betekent dat primair gefocust is op de subsidiemogelijkheden bij de provincie Zuid-Holland en 

de regio Holland Rijnland. Hierbij zijn enkele (kleine) opties geïdentificeerd, die nader zullen 

worden uitgewerkt.

Is nog niet bekend, want we zitten nog midden in het proces. Dit voorstel wordt in december ter 

vaststelling aan de raad aangeboden. 

Uitgangspunt is dat de schoollokaal in beginsel voor het onderwijs wordt ingezet. Op het moment 

dat er leegstand ontstaat kan het lokaal in medegebruik worden gegeven aan een andere 

organisaties. Op het moment dat uitgaande van de prognose er geen behoefte is aan het lokaal en 

ook andere scholen geen ruimtegebrek hebben kan de gemeente het lokaal uit de 

onderwijsbestemming halen. Dan kan het verhuurd of verkocht worden aan een organisatie. Dit is 

momenteel niet aan de orde.
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Bij de herverdeling van het gemeentefonds wordt speciale aandacht gevraagd voor de 25 28 Centrum ONS 

Voorscho

ten

fractie ONS 

Voorschoten

3 Ieder jaar moet er geld bij voor het revitaliseren van ons Centrum. Onder de noemer fase 2 wordt 

wederom extra geld gevraagd, Voor 2020 euro 50.000. Waarom kan dit bedrag niet uit het reguliere 

onderhoud bekostigd worden ? In het Centrum wat meer en elders minder. Kan er in dit verband ook 

naar ontschotting van budgetten gekeken worden? Zo ja welke budgetten, zo neen waarom niet (nut en 

noodzaak discussie) ?

26 31 diversen ONS 

Voorscho

ten

fractie ONS 

Voorschoten

4 Nav Verduurzaming Dobbewijk, revitalisering Centrum, promotie recreatie en toerisme, komt de vraag 

op of ondernemers meer kunnen bijdragen aan onze uitgeven. Wanneer wij de OZB-niet woningen naar 

het gemiddelde in de regio brengen, hoeveel inkomsten genereren wij dan?

27 36 vervanging 

voertuigen

ONS 

Voorscho

ten

fractie ONS 

Voorschoten

5 In 2020 worden er voertuigen/tractie vervangen. Ook wordt aangegeven + laadstation. Betekent dit, 

dat wij meer en meer gaan overschakelen naar elektrisch aangedreven voertuigen en kan het college 

aangeven welke planning er gemaakt wordt om naar volledige elektrificatie van voertuigen te gaan of 

wordt waterstof al overwogen?

28 brandstof 

voertuigen

ONS 

Voorscho

ten

fractie ONS 

Voorschoten

6 Er zijn tegenwoordig 'schone' brandstoffen op de markt als vervanging van benzine (alkylaatbenzine) en 

GTL van Shell voor diesel. Wordt daar door de gemeente al gebruik van gemaakt en zo neen, wordt dat 

overwogen in het kader van de voorbeeldfunctie. Is een grove inschatting te maken welke structurele 

meerkosten er bij de invoering gemaakt moeten worden?

29 36 investeringsruimt

e

ONS 

Voorscho

ten

fractie ONS 

Voorschoten

7 In  de nota Schuldbeheersing, december 2018, wordt gesteld, geldende voor de planperiode 2019-

2029: 2,5 mln. EUR per jaar vervangingsinvesteringen en daarboven 2,6 mln. EUR per jaar structurele 

jaarlijkse investeringsruime. Op pag. 36 van de kadernota 2020 wordt echter gesproken over: 

vervangingsinvesteringen van 2,6 mln.  Waarom is dit 100 K EUR per jaar hoger dan in de nota 

schuldbeheersing? En waarom kan volgens de kadernota , boven de vervangingsinvestering,  2,8 mln. 

per jaar aan  gemiddeld investeringsniveau worden aangehouden (200K EUR meer dan in de nota 

schuldbeheersing)? 

30 7 tekort ONS 

Voorscho

ten

fractie ONS 

Voorschoten

8 Er is een tekort van 2 miljoen EUR. Hoe wordt relatie gelegd, door middel van een berekening, tussen 

deze 2 miljoen EUR tekort en het saldo na kadernota van een tekort van 386 K EUR, pag. 17?

Bij het hanteren van een gemiddeld OZB-tarief niet-woningen in de regio (zie gemeenten 

hieronder) stijgt het percentage in Voorschoten met 45%.

Voorschoten tarief 2019: 0,3903;

Katwijk, 0,4218: Oegstgeest, 0,4878: Wassenaar, 0,5242: Leidschendam-Voorburg, 0,3676: 

Leiden, 0,9832: Leiderdorp, 0,5660: Zoeterwoude, 0,6304.

Dit geeft een gemiddelde van de genoemde 7 gemeenten van 0,5687.

Het vaststellen van de tarieven (gebaseerd op de OZB opbrengst) is een autonome bevoegdheid 

van de gemeente. Hierbij zal rekening worden gehouden met de aard en samenstelling van de niet-

woningen. De gemeente Leiden heeft bijvoorbeeld veel grote kantoorpanden, ziekenhuizen, 

bedrijventerreinen, enz en gemeente Zoeterwoude heeft de Heineken. Dit kunnen overwegingen 

zijn bij het vaststellen van de hoge tarieven, dit is echter een politieke keuze.

Op basis van het gemiddelde tarief betreft het een bedrag van € 451.184,-- inkomsten op basis 

van begroting 2019.
    

Er is een budget door de raad vrijgegeven om een aantal kwalitatieve en verkeerskundige 

maatregelen in het centrum te treffen (fase 1) om daarmee te stimuleren dat bezoekers langer in 

het centum verblijven en het centrum meer gaat fungeren als centrale ontmoetingsplaats. 

Daarnaast is er een budget vrijgegeven om een beeldkwaliteitsplan voor het centrum op te stellen. 

Een plan waarin bijvoorbeeld de beeldkwaliteit ten aanzien van terrasinrichtingen, 

groenvoorzieningen, verlichtingsarmaturen, uitstallingen en reclameuitingen worden vastgelegd. 

De middelen die nu worden aangevraagd zijn ten behoeve van de uitvoering van de maatregelen 

in het nog op te stellen beeldkwaliteitsplan. Dit om te voorkomen dat er straks enkel een plan ligt 

met voorgestelde maatregelen waar vervolgens geen budget voor is om deze uit te voeren. Bij de 

uitvoering van de maatregelen wordt zeker gekeken welke onderhoudsbudgetten hiervoor kunnen 

worden ingezet, echter dat zijn budgetten voor het behouden van het afgesproken 

onderhoudsniveau. De maatregelen uit het beeldkwaliteitsplan zullen extra kosten met zich mee 

brengen. Als voorbeeld; in het onderhoudsbudget van verlichting is het vervangen van het 

armatuur door eenzelfde type gebudgeteerd. Indien uit het beeldkwaliteitsplan blijkt dat het 

centrum in aantrekkingskracht wint door de armaturen te vervangen door andere duurdere typen, 

ontbreken daarvoor de middelen. Door hier nu een budget te reserveren en straks de budgetten 

vanuit beheer en vanuit deze maatregelen samen te voegen, kan de gewenste kwalteitsslag 

worden gemaakt.

Bij de vervanging van voertuigen worden deze waar mogelijk vervangen voor elektische 

voertuigen. Vervanging vindt plaats wanneer een voertuig zijn technische levensduur heeft 

bereikt. 

Nee, hier wordt nog geen gebruik van gemaakt. 

De kostprijs voor schonere brandstof is circa 10 % hoger dan regulier. De jaarlijkse 

brandstofkosten zijn circa € 105.000 waardoor grof berekend de exploitatie lasten met circa  € 

10.000 toenemen. 

De verhoging vloeit voort uit de doorwerking van de jaarrekening waarin de kredieten voor nog 

niet volledig gerealiseerde investeringen worden doorgeschoven. Niet alle in de Nota 

schuldenbeheersing voorgenomen uitgaven zijn gedaan dus die uitgavenruimte schuift door en via 

de gemiddelde afschrijvingsduur is jaarlijks afgerond € 100.000 extra beschikbaar voor de 

vervangingsinvesteringen en € 200.000 voor de overige investeringen.

De verhogingen hangen dus samen met het doorschuiven van (nog niet gebruikte) 

investeringsruimte. 

De tabellen 2, 3 en 4 zijn voorzien van verschillende dekkingsmaatregelen. De tabellen ontdoen 

van de voorliggende dekkingen leidt tot tekorten ruim boven de € 2 miljoen. Het meerekenen van 

de dekkingen leidt tot de saldi zoals gepresenteerd op pagina 17.
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Bij de herverdeling van het gemeentefonds wordt speciale aandacht gevraagd voor de 31 26 saldo ONS 

Voorscho

ten

fractie ONS 

Voorschoten

9 Ter dekking van indexatie van lonen en prijzen in 2020 worden stelposten salarissen 2019 (475 K EUR) 

en indexatie 2019 (91KEUR) als dekking ingezet. Zijn deze stelposten 2019 niet nodig voor dekking in 

het jaar 2019? ( Een deel van de CAO-gebonden salarisverhoging gaat b.v. al in op 1 januari 2019, die 

verhogingen moeten dus worden gedekt in 2019, 2020 en alle jaren daarna.) 

32 24 kosten PM ONS 

Voorscho

ten

fractie ONS 

Voorschoten

10 Waarom wordt voor taakveld niet een zo realistisch mogelijk schatting van kosten opgevoerd in plaats 

van PM, als op dit moment zeker is dat de kosten meer zullen bedragen dan nihil? 

33 30 Minder druk op 

fysieke 

infrastructuur

ONS 

Voorscho

ten

fractie ONS 

Voorschoten

11 Kan worden aangegeven: wat is  precies het beoogde doel van deze investering, en: is dat een taak 

voor de gemeente?

34 32 huidige effectieve 

inzet

ONS 

Voorscho

ten

fractie ONS 

Voorschoten

12 Tot hoeveel uur effectieve inzet  op straat of in gesprek met samenleving heeft de huidige capaciteit van 

2,4 FTE's BOA's  in Voorschoten geleid in de afgelopen 12 maanden ? Met effectieve inzet wordt 

bedoeld: na aftrek van reistijd tussen kantoor of verzamelpunt en het werkterrein in Voorschoten, tijd 

voor administratie, training, opleiding, beleid, analyse, en na aftrek van afwezigheid ( vakantie, ziekte, 

overig).    

35 38 investeringen ONS 

Voorscho

ten

fractie ONS 

Voorschoten

13 Is lease van voortuigen een optie, en kan het antwoord worden toegelicht ?

36 38 uitvoer na 

onderzoek

ONS 

Voorscho

ten

fractie ONS 

Voorschoten

14 De raad heeft besloten een onderzoek te laten uitvoeren over de verduurzaming van gemeentelijk 

vastgoed. Er worden in de kadernota geen bedragen begroot om hier inhoudelijk uitvoer aan te geven. 

Is het het college van mening dat dit onderzoek op deze manier een zinvolle bijdrage levert aan 

energieneutraliteit in de toekomst?

37 37,  39 investeringen ONS 

Voorscho

ten

fractie ONS 

Voorschoten

15 Kan worden aangegeven: om welke bruggen, wegen en waterbouwkundige kunstwerken het gaat, en 

wat de voorgenomen werkzaamheden zijn? Is het juist dat er in 2020 geen investeringen in wegen 

(groot onderhoud, vervanging) is voorzien ?  

38 39 investeringen ONS 

Voorscho

ten

fractie ONS 

Voorschoten

16 Voor de periode 2020 - 2022 staat in de programmabegroting 2019 (pag. 142) een bedrag van 275 K 

EUR per jaar opgenomen voor waterbouwkundige kunstwerken. In de kadernota 2020 wordt daar naar 

verwezen, "opgenomen in begroting 2019: ja."  Er wordt echter maar 150 K EUR per jaar in de 

kadernota opgenomen. Is het juist dat de begrote jaarlijkse investeringen met 125K EUR per jaar zijn 

verlaagd, en zo ja: welke werkzaamheden komen dan te vervallen?

Een betere digitale infrastructuur kan de druk op fysieke infrastructuur afnemen (minder 

verkeersdrukte). Vooral rond het station en in het centrum moet de digitale infrastructuur goed 

zijn. Een goede verbinding is een voorwaarde om het vestigingsklimaat te verbeteren. Wij willen 

onderzoeken wat de mogelijkheden zijn om in ieder geval op bovengenoemde locaties snel 

internet te laten aanleggen. We willen hierover graag met ondernemers in gesprek.

Ja, het leasen van voertuigen is mogelijk. Sinds 2018 worden de vrachtwagens voor de 

afvalinzameling geleased i.p.v. van gekocht. Er zijn keuzes te maken in leasevormen waarbij 

afhankelijkheid is van de bestaande situatie vanwege onderhoudscontracten, -vormen, leeftijden 

en (specialistische) uitvoeringsvormen van de voertuigen. 

Het onderzoek dat we laten uitvoeren, is gericht op de voor ons liggende verduurzamingsopgave 

in relatie tot ons gemeentelijk vastgoed. De routekaart die dit gaat opleveren, biedt een overzicht 

van verschillende scenario’s in mate van verduurzaming per pand. Dit wordt uitgewerkt tot een 

voorstel voor maatregelen met daaraan gekoppeld de  financiële gevolgen. 

De investeringsbedragen zijn conform de vastgestelde beheerplannen 2016-2020 (bruggen en 

wegen) en het IWKP 2019-2023 (waterbouwkundige kunstwerken) Voor 2020 zijn voor wegen 

geen investeringen voorzien en voor bruggen staat de vervanging van twee voetgangersbruggen 

gepland. De investering waterbouwkundige kunstwerken is voornamelijk voor de vervanging van 

beschoeiing op diverse locaties. 

In mei 2019 is het IWKP aan de raad aangeboden waar ook de waterbouwkundige kunstwerken 

onder vallen. Op basis van actuele gegevens is het benodigde onderhoud bepaald. Voor 

waterbouwkundige kunstwerken heeft dit er toegeleid dat de jaarlijkse investering met € 125.000 

is verlaagd. 

Uw constatering over de ingang van verschillende componenten in het jaar 2019 zijn correct. In 

tabel 1 wordt dan ook het onderscheid gemaakt tussen het component 2019 (verwachte stijging 

van 3,25%,) structureel en een component voor 2020 (1,75%) structureel. Genoemde post van € 

475.000 komt overeen met 3,25 % structureel. 

Voorwaarde voor het opnemen van cijfers is dat er sprake is van een reële inschatting van de 

hoogte. Op het moment dat dat nog niet mogelijk is heeft het college ervoor gekozen het 

onderwerp wel aan te dragen als zijnde onderwerpen waar in de nabije toekomst wel een 

financieel plaatje aan verbonden kan/zal worden. In de reguliere begroting is een structureel 

bedrag opgenomen voor het regulier/planmatig onderhoud.

Vanwege de korte beantwoordingstermijn kan op dit moment deze vraag niet volledig beantwoord 

worden. 

De werklocatie van de boa’s is in Wassenaar, voor reistijd tussen Wassenaar en Voorschoten dient 

circa 10- 15 minuten te worden gerekend. Training van boa’s is per persoon verschillend, 

afhankelijk van de gevolgde opleidingen bij aanstelling. Capaciteit voor overleggen legt met een 

beperkt capaciteit een grote druk op het aantal beschikbare uren. Dit zal met uitbreiding naar 

verhouding logischerwijs omlaag gaan. Dat geldt niet voor reistijd, opleiding en training.
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Bij de herverdeling van het gemeentefonds wordt speciale aandacht gevraagd voor de 39 13 de benchmark VL Marleen 

Persoon

1 Uit de benchmark blijkt dat Voorschoten op een aantal terreinen afwijkt van zowel de uitgangspunten 

van het gemeentefonds als van de referentiegemeenten.

1. Wat is de reden dat Bestuur en ondersteuning € 49 per inwoner duurder is?

2. Waarom is Voorschoten op Ruimtelijke Orperdening € 34 per inwoner duurder? Is dit een bewust 

keuze? Kan dit omlaag?

3. Waarom is het Openbaar Groen € 22 per inwoner duurder, terwijl het niveau van B naar C is 

gebracht. Wat is hiervan de oorzaak?

4. Waarom zijn de kosten voor Jeugd  € 38 per inwoner duurder? Wat is hiervan de oorzaak? Er is toch 

niet meer jeugd in Voorschoten? Er is toch juist vergrijzing?

40 14 Afschrijven naar 

restwaarde

VL Marleen 

Persoon

2 Door voor te stellen af te schrijven tot restwaarde, in plaats van tot nul, wordt niet alleen de 

afschrijvingslast minder, maar wordt tevens een realistischer beeld geschetst van de balanswaarde van 

het vastgoed.

Waarom wordt alleen voor af te stoten vastgoed voorgesteld af te schrijven naar restwaarde. Waarom 

doen we dat niet voor alle vastgoed?

En is de restwaarde voorzichtig genoeg ingeschat? Dus bijvoorbeeld zoals bij hypotheken de 

excecutiewaarde van circa 75% van de huidige.

41 28 Beeldkwaliteitspl

an Centrum

VL Marleen 

Persoon

3 Wat heeft fase 1 voor bijna een ton voor het centrum opgeleverd?

En wat gaat fase 2 daar aan toevoegen voor een halve ton extra.

42 28 Fietsenstalling VL Marleen 

Persoon

4 Is het logisch dat de gemeente de fietsenstalling betaald? (€ 46.000) Prorail zou toch degene zijn die de 

fietsenstalling zou financieren. Hoe zit dit nu precies?

43 29 Kostendekkende 

huren

VL Marleen 

Persoon

5 Zijn er panden die op termijn afgestoten worden, die momenteel vallen onder de regeling 

kostendekkende huren? 

Zo ja, hoe is dat in het meerjarenbeeld van de kadernota zichtbaar gemaakt?

44 30 Zwemmen in 

Voorschoten

VL Marleen 

Persoon

6 Waarom wordt de reserve groot onderhoud nu apart uit de concernreserve betaald, in plaats van uit 

exploitatie, zoals tot heden gebruikelijk?

45 31 Digitale 

bereikbaarheid

VL Marleen 

Persoon

7 Welke zijn de signalen van een probleem met betrekking tot de digitale infrastructuur rondom het 

station en in het centrum? 

En waarom is dit een rol voor de gemeente?

Het college ziet in de actualisatie op basis van de gegevens 2018 aanknopingspunten die 

aanvullend in het begrotingsproces nader onderzocht kunnen worden. Uw vragen met betrekking 

tot de actualisatie van de begrotingsscan zijn op dit moment dan ook niet te beantwoorden. Indien 

de gemeenteraad besluit het nu nog aanwezige tekort in de meerjarenbegroting (deels) te willen 

dekken door te onderzoeken of eventuele financiële mogelijkheden verbonden kunnen worden 

hieraan zal het college in het begrotingsproces nader ingaan op de (on)mogelijkheden n.a.v. de 

geactiualiseerde begrotingsscan.

Het colllege doet een aantal suggesties om het nu niet sluitende meerjarenbeeld sluitend te 

maken in de begroting 2020. Op dit moment stelt het college dit alleen voor voor vastgoed omdat 

die zaken minder snel van de hand gedaan worden als bijvoorbeeld voertuigen. Zoals in het 

voorbeeld in de kadernota geschetst heeft de werkwijze als nadeel dat bij afstoten eerst de 

restwaarde afgeboekt moet worden ten laste van het begrotingsjaar waarin dit plaatsvindt. Om dit 

zoveel mogelijk te voorkomen is voor deze insteek gekozen. Met betrekking tot de restwaarde 

dient nog overleg plaats te vinden met de accountant. 

De uitvoering van fase 1 (die nog niet volledig is afgerond) leidt ertoe dat het centrum 

aantrekkelijker wordt om in te verblijven. De pleinen in het centrum worden versterkt, de 

zitvoorzieningen zijn vernieuwd (bezoekers zitten niet meer op plakkende bankjes), er worden 

meer zitvoorzienigen gerealiseerd waardoor de verblijfsduur wordt verlengd en sociale 

ontmoetingen worden gestimuleerd, er zijn openingen gecreeerd in de rij leilindes waardoor de 

zichtbaarheid van de etalages wordt vergroot en de ingangen van de stegen (de verbindingen 

tussen de Voorstraat en de Schoolstraat) zijn zichtbaarder gemaakt waardoor bezoekers verleidt 

worden rondjes en achtjes door het centrum te lopen. Fase 1 is een start om met minimale 

ingrepen het centrum aantrekkelijker te maken om daarmee leegstand te voorkomen en het 

voorzieningen niveau in Voorschoten op peil te houden. Fase 2 betreft de beeldkwaliteit van het 

centrum. De beeldkwaliteit ten aanzien van bijvoorbeeld de terrasinrichtingen, 

groenvoorzieningen, verlichtingsarmaturen, uitstallingen en reclameuitingen. De middelen die nu 

worden aangevraagd zijn ten behoeve van de uitvoering van de maatregelen in het nog op te 

stellen beeldkwaliteitsplan. Dit om te voorkomen dat er straks enkel een plan ligt met 

voorgestelde maatregelen waar vervolgens geen budget voor is om deze uit te voeren.

De financiering van de uitbreiding van de fietsenstallingen is een verantwoordelijkheid van de 

gemeente. we ontvangen 90% subsidie hiervoor vanuit het Rijk en de Provincie. De gemeente 

draagt dan 10% bij. ProRail zorgt voor de realisatie van het project.

Ja, gebruiker(s) in de Prinses Marijkelaan 2 vallen onder de regeling kostendekkende huren. Dit is 

financieel nog niet vertaald in het meerjarenbeeld van de begroting.  

Het college stelt een dekking voor uit de concernreserve. Dit ligt in lijn met hetgeen in het 

onderzoeksrapport is aangegeven. Het voordeel hiervan is dat deze werkwijze de jaarlijkse 

exploitatie minder belast.

Ondernemers hebben aangegeven dat de digitale infrastructuur niet optimaal is. Trage 

verbindingen wordt aangegeven. Een betere digitale infrastructuur kan de druk op fysieke 

infrastructuur afnemen (minder verkeersdrukte). Vooral rond het station en in het centrum moet 

de digitale infrastructuur goed zijn. Een goede verbinding is een voorwaarde om het 

vestigingsklimaat te verbeteren. Wij willen onderzoeken wat de mogelijkheden zijn om in ieder 

geval op bovengenoemde locaties snel internet te laten aanleggen. We willen hierover graag met 

ondernemers in gesprek.
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Bij de herverdeling van het gemeentefonds wordt speciale aandacht gevraagd voor de 46 31 Verduurzaming 

Dobbewijk / 

Faciliteren 

duurzame 

initiatieven

VL Marleen 

Persoon

8 Waarom alleen in de Dobbewijk. En waarom niet ook voor particulieren?

Waarom niet op het Roucoopparkt/Starrenburglaan of op andere terreinen in Voorschoten.

En wat komt er voor die € 35.000?

47 31 Opstellen 

gebiedsprofiel

VL Marleen 

Persoon

9 Kan het college garanderen dat er lokaties gevonden gaan worden voor de 150 extra woningen voor 

jongeren en starters die zijn beloofd?

48 32 Burgerparticipati

e

VL Marleen 

Persoon

10 Waar wordt 1 ton aan extra geld besteed? 

En waarom is dat de enige mogelijkheid om burgers te betrekken bij ontwikkelingen die belangrijk zijn?

Waarom staat dit in de kadernota, als het ook als apart voorstel in de gemeenteraad wordt ingediend, 

voorafgaand aan de begroting?

49 32 Uitbreiding BOA 

capaciteit

VL Marleen 

Persoon

11 Is de Boa capaciteit uitsluitend bedoeld voor de handhaving van vergunningen? Als de BOA bekeuringen 

uitschrijft komen deze betalingen dan tengoede van de gemeente?

50 33 Openbare 

verlichting

VL Marleen 

Persoon

12 Als deze uitgaaf vervroegd wordt, wordt er dan ook voor gezorgd dat het in 2023 weer teruggestort 

wordt in de reserve?

51 33 Intratuin/ 

Segaarterrein

VL Marleen 

Persoon

13 Wat houdt een besluit van de gemeenteraad bij een PM-post in? 

Is er een bovengrens aan te geven voor de benodigde investering?

Komt er een raadsvoorstel met keuze-alternatieven zodra het benodigde bedrag bekend is?

52 35 Gemeenschappeli

jke regelingen

VL Marleen 

Persoon

14 Bij de meeste gemeenschappelijke regelingen is de invloed van Voorschoten relatief beperkt, behalve bij 

de WODV. 

Evenals de gemeente Wassenaar heeft Voorschoten de helft van de zeggenschap over de WODV. 

Daarom kunnen wij hier meer vergaande eisen stellen.

Waarom stelt het college voor om de kostenstijging van de WODV zomaar te accepteren? 

Dit in het licht van de nu al bekende ontwikkelingen waardoor de inzet van WODV zal verminderen?

Bedrijventerrein Dobbewijk is onder veel terreinen in de regio verkozen om een pilot 

verduurzamning te houden. De pilot verduurzaming wordt nu ingevuld in samenwerking met de 

ondernemers/VOM, odwh en gemeente. Duidelijk is dat er een grotere slagingskans is voor de 

pilot als er extra financiële middelen beschikbaar worden gesteld aan het project. Met het oog op 

de toekomstig strengere milieuwetgeving  is het van belang dat er nu al stappen worden 

ondernomen.  De grootste winst is nu te behalen op bedrijventerreinen, daarom is de focus op de 

Dobbewijk. Na slaging van het project kunnen andere gebieden ook in aanmerking komen.

Het klopt dat het aandeel in de zeggenschap bij de gemeenschappelijke regeling WODV groter is 

dan bij andere gemeenschappelijke regelingen. De governance wijkt echter niet af van andere 

gemeenschappelijke regeling. Het dagelijks bestuur van de gemeenschappelijke regeling stelt de 

concept-begroting vast en stuurt deze voor zienswijze naar de deelnemers. Vervolgens stelt het 

algemeen bestuur van de gemeenschappelijke de begroting vast. Uw raad heeft na behandeling in 

de commissie Burger en Bestuur in de raadsvergadering van 13 juni 2019 de zienswijze op de 

concept-begroting van de WODV vastgesteld. Voor de gemeente is de ontwikkeling van de 

bijdrage aan gemeenschappelijke regelingen in principe een autonome ontwikkeling. Zoals ook 

aangegeven in de concept-begroting van de WODV wordt de verhoging van de bijdrage in 

hoofdzaak veroorzaakt door autonome ontwikkelingen zoals bijvoorbeeld de stijging van de 

pensioenpremie.

Er is op dit moment geen sprake van besluitvorming over vermindering van de inzet van de 

WODV. Beide gemeenten hebben met betrekking tot de WODV onafhankelijk van elkaar 

onderzoeken uit laten voeren. Eventuele gesprekken over de ontwikkelingen binnen de WODV 

zullen met inachtneming van de uitkomsten van deze onderzoeken binnen het bestuur van de 

WODV en met de betrokken gemeenten worden gevoerd.

De woonvisie 2019 - 2022 is recentelijk vastgesteld. Hierin is de ambitie geformuleerd om 150 

extra woningen voor starters en jongeren te realiseren. Het collega gaat dit najaar de 

mogelijkheden hiertoe onderzoeken. Hierbij wordt zowel gekeken naar permanenente 

mogelijkheden als tijdelijke mogelijkheden in de vorm van flexwonen. 

De Boa bevoegdheid gaat verder en is groter dan alleen handhaving van vergunningen. Deze 

bevoegdheid blijft zich steeds verder uitbreiden. De huidige capaciteit is naast het handhaven van  

vergunningen bedoeld voor handhaven van de APV en bijzondere wetten. Daarnaast hebben de 

handhavers een taak binnen leefbaarheid en veiligheid op verschillende thema”s, waar tot op 

heden niet of weinig aandacht voor was vanwege capaciteitstekort. Te denken valt een meer 

aanwezigheid/controle in het centrum, parkeeroverlast, jeugdoverlast, regelmatige controles van 

de drank- en horecawetgeving, signalering van aantasting van woon- en leefklimaat en meer 

integraal samenwerken vanuit de keten.

Alleen bestuurlijke boetes gaan naar de gemeente. Invoering van de bestuurlijke boetes zou de 

gemeente inderdaad meer inkomsten opleveren. Tegelijkertijd vraagt dit dan ook om een toename 

van juridische capaciteit.

In 2020 wordt het beheerplan openbare verlichting geactualiseerd. Hierin wordt op basis van de 

actuele stand van zaken het meerjarenbeeld gegeven voor het benodigd onderhoud aan de 

openbare verlichting. Afhankelijk van het benodigd onderhoud wordt de dotatie aan de 

voorziening verhoogd of verlaagd. 

Een besluit op een PM-post houdt in dat de raad zich bewust is van het project en dat er financiële 

consequenties aan dit project zitten. De raad legt zich hiermee nog niet vast op een investering. 

Een bovengrens is nu nog niet aan te geven. Er komt een raadsvoorstel zodra het bedrag bekend 

is. 

De geraamde structurele meerkosten bedragen € 201.400,-- per jaar. Dit is voor formatie-

uitbreiding op Communicatie (1 fte) en Wijkmanagement (1,5 fte). Hiervoor is geen dekking in de 

begroting gevonden. Besloten is om de helft van dit bedrag incidenteel beschikbaar te stellen voor 

de periode waarin nog geen structurele dekking aanwezig is en gezocht zal worden naar een 

oplossing hiervoor. Burgerparticipatie is een verzamelnaam voor alle middelen en methoden die er 

zijn om burgers te betrekken. 
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Bij de herverdeling van het gemeentefonds wordt speciale aandacht gevraagd voor de 53 35 Gemeenschappeli

jke regelingen

VL Marleen 

Persoon

15 Hoe kan het dat de kosten van de WODV in 2023 stijgen met ruim een ton?

54 36 Investeringsplan

ning 2020 - 2023

VL Marleen 

Persoon

16 Welke van de voorgestelde investeringsplannen leiden tot calamiteiten in 2020 tot 2023 wanneer in die 

jaren niet geïnvesteerd wordt?

55 37 Nut, urgentie en 

uitvoeringsniveau 

(motie 100283)

VL Marleen 

Persoon

17 Welke bruggen staan binnen vijf jaar op instorten?

56 37 Nut, urgentie en 

uitvoeringsniveau 

(motie 100283)

VL Marleen 

Persoon

18 Op welke wegen ontstaan gevaarlijke situaties wanneer er binnen vijf jaar geen investeringen 

plaatsvinden (afgezien van gewoon onderhoud)?

57 39 Nut, urgentie en 

uitvoeringsniveau 

(motie 100283)

VL Marleen 

Persoon

19 IWKP: Welke rioolstukken moeten – op risico van instorten – binnen vijf jaar vervangen worden?

110

Extra 

vraag

Kadernota 2019 

nagekomen 

vraag

VL Marleen 

Persoon

Welke in het verleden (uit voorafgaande collegeperioden) genomen besluiten met betrekking tot 

investeringen of grote uitgaven, zijn op dit moment nog niet onomkeerbaar in uitvoering genomen?

Wilt u – naast de omschrijving van het besluit – aangeven om welk bedrag aan investering of uitgaaf 

het gaat?

U kunt zich beperken tot uitgaven die in totaliteit boven de € 10.000 liggen.

58 39 Nut, urgentie en 

uitvoeringsniveau 

(motie 100283)

VL Marleen 

Persoon

20 Waterbouwkundige werkzaamheden: Op welke grotere werkzaamheden worden gedoeld, wanneer de 

komende vijf jaar niet geïnvesteerd wordt?

59 9 en 26 PvdA Ad de Graaf 1 Graag ontvangt de PvdA een overzicht van het jaarlijkse verschil tussen de financiële compensatie van 

het rijk voor loonontwikkeling t.g.v. het arbiedsvoorwaardenoverleg en de directe financiële gevolgen 

van de effecten van de cao gemeente voor Voroschoten. Aangetekend wordt dat deze vraag uitsluitend 

betrekking heeft op loonontwikkeling t.g.v. cao-afspraken en NIET van toepassing is op de component 

'incidenteel'

De Werkorganisatie Duivenvoorde is voor 2020 vooralsnog uitgegaan van een verwachte 

loonontwikkeling ten opzichte van 2019 van 1,75%. Het Rijk is bij de berekening van het accres 

van uitgegaan van een loonindexatie van 2,3% op basis van de CEP 2019. Op basis van deze 

cijfers zou de compensatie van de gemeente via de algemene uitkering dus hoger zijn dan de 

voolopig geraamde gemeentelijke loonontwikkeling. Inmiddels is er een principeakkoord voor een 

nieuwe CAO afgesloten. De financiële consequenties daarvan moeten nog bepaald worden.

De stijging van de bijdrage aan de WODV in 2023 is verwerkt en toegelicht in de concept-

begroting van de WODV zoals die is behandeld in door uw raad op 13 juni 2019. De stijging van 

de lasten van de WODV (en daarmee de bijdrage van de deelnemers) in 2023 wordt veroorzaakt 

door de ontwikkeling in de kapitaallasten en hangt hoofdzakelijk samen met ICT-gerelateerde 

vervangingsinvesteringen in 2022 conform het Informatiebeleidsplan.

Op basis van de levensduur wordt bepaald wanneer een kapitaalgoed vervangen moet worden. Er 

wordt pas tot vervanging overgegaan wanneer het technisch noodzakelijk is om tot vervanging 

over te gaan. Het niet vervangen van de kapitaalgoederen betekend in veel gevallen dat er meer 

(groot) onderhoud noodzakelijk is en dat over de gehele levensduur van een kapitaalgoed de 

kosten hoger zijn dan wanneer vervangingswerkzaamheden zouden zijn uitgevoerd. 

De onderhoudsstaat van een kunstwerk (o.a. brug) wordt bepaald aan de hand van visuele en 

technische inspecties. Wanneer er risico's worden geconstateerd wordt er een constructief 

onderzoek uitgevoerd waarin onder andere de draagkracht wordt getoetst. Voor de komende jaren 

staat conform beheerplan 2016-2020 de vervanging van 2 kunstwerken per jaar gepland. 

Voor wegen is bepaald wanneer deze gemiddeld vervangen moet worden zodat de kosten over de 

gehele levensduur van de weg zo laag mogelijk zijn. Het uitstellen van investeringen betekend in 

veel gevallen extra groot onderhoud waardoor de kosten over de gehele levensduur hoger zijn. 

Voor de komende jaren zijn er investeringen voorzien in Adgeest, het Centrum en Noord Hofland. 

Alle eerder genomen besluiten ter grootte van minimaal € 10.000 

zijn verwerkt in de begrotingen. Jaarlijks worden in de jaarrekening alle verzoeken tot 

overhevelen van budgetten en investeringskredieten onderbouwd voorgelegd aan de 

gemeenteraad. Hierin staat tevens de status aangegeven. Graag verwijzen we u naar de 

jaarrekening 2018 blz. 15 t/m blz. 21 en bijlage 3 blz. 210 t/m blz. 216. Uiteraard is er de 

mogelijkheid om bij de begrotingsbehandeling in november over de meerjarenbegroting 2020-

2023 samen met de raad keuzes te maken waarbij eerder genomen besluiten ter discussie kunnen 

worden gesteld. Indien gewenst kan technische ondersteuning geboden worden bij vragen over de 

inhoud van de begroting.

De gemeente is verantwoordelijk voor het afvoeren van afvalwater en zal vanwege het 

maatschappelijk belang en de volksgezondheid tijdig tot rioolvervanging overgaan. De komende 

jaren is in de volgende wijken vervanging/ groot onderhoud aan de riolering gepland;

- Adegeest

- Centrum 

- Noord-Hofland

- Starrenburg

Taluds en kades kunnen dan instorten
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Bij de herverdeling van het gemeentefonds wordt speciale aandacht gevraagd voor de 60 14 PvdA Ad de Graaf 2 Wat is de status van paragraaf 7? Gaat het vooralsnog uitsluitend om een theoretische excercitie 

voorafgaand aan een eventueel raadsvoosrtel? Of is sprake van een soort pre-besluit?

61 15 PvdA Ad de Graaf 3 Kan een toelichting worden verstrekt op de bedragen in de tabel op blz 19 waarbij ook wordt betrokken 

dde cijfers die in de eerste alinea van blz 22 worden genoemd? Kan een overzicht worden verstrekt over 

het saldo van de reserve sociaal domein op 1 januari 2023?

62 18 PvdA Ad de Graaf 4 Wanneer ontvangt de raad de uitkomsten van de herijking van de financiële impactanalyse?

63 23 PvdA Ad de Graaf 5 Graag een toelichting op het financiële effect van de schommelingen aan de inkomsten kant in relatie 

tot de schommelingen in de werkinzet van deWODV.

64 28 PvdA Ad de Graaf 6 Waarom is op begrotingsniveau sprake van een budgettair nadeel terwijl de Klijnsma middelen ook in 

2020 zullen worden ontvanegn? 

65 28 PvdA Ad de Graaf 7 In de begroting van 2019 is 15.000 euro vrijgemaakt voor het uitvoeren van kwaliteitsmaatregelen 

Voorstraat en 18.000 euro voor het opstellen van een beeldkwaliteitsplan centrum. Daarenboven is bij 

jaarrekening 2018 93.345 euro overgeheveld van 2018 naar 2019. Thans wordt voorgesteld in 2020 

nogmaals 50.000 euro beschikbaar te steleln. De PvdA verzoekt het college om een overzicht van de out-

of-pocket kosten can de ondernemers 

66 28 PvdA Ade de Graaf 8 De PvdA verzoekt het colelge o een overzicht van de out-of-pocket kosten van ondernemers vorozover 

die betrekking hebben op de werkzaamheden die mede door de gemeente worden gefinancierd. 

67 28 PvdA Ad de Graaf 9 De PvdA verzoekt het college om een overzicht van de gerealiseerde out-of-pocket kosten in 2017 en 

2018 en de begrote out-of-pocket kosten van ondernemers in 2019 die betrkking hebben op de 

uitvoering van de werkzzamheden voor 'de beoogde kwalitatieve versterking van het centrum, het 

beeldkwaliteitsplan en de kwaliteistsmaatregelen Voorstraat. 

De paragraaf betreft een theoretische exercitie aan de hand van een voorbeeld. Na besluit van de 

gemeenteraad zal het college deze systematiek uitwerken en de eventuele financiële voordelen 

naar aanleiding van deze werkwijze voorstellen aan de raad bij de begrotingsbehandeling in te 

zetten ter dekking van het niet sluitende meerjarenbeeld van de kadernota.

De compensatie zoals opgenomen in de tekst op bladzijde 22 van circa € 224.000 was nog 

gebaseerd op eerder berichtgeving. In de tabel op bladzijde 19 staan de (correcte) compensaties 

opgenomen op basis van de meicirculaire 2019.

De reserve sociaal domein bedraagt met inachtneming van de besluitvorming zoals voorligt in 

deze kadernota, per 1 januari 2023 € 200.155.

Naast de €71.000 die centrumondernemers de afgelopen jaren hebben geïnvesteerd, dragen ook 

horeca-ondernemers en sponsoren middels evenementen bij aan de versterking van het centrum. 

Ook wordt er een aanzienlijke bijdrage in tijd beschikbaar gesteld, bijvoorbeeld door de Task-force 

en het COV.

Na het zomerreces ontvangt het college het rapport, waar op dit moment nog de laatste hand aan 

wordt gelegd. Afhankelijk van de resultaten in het rapport wordt u via een informatiebrief dan wel 

raadsvoorstel van de resultaten op de hoogte gesteld. Daarbij is het de bedoeling om de 

resultaten mee te nemen in de begroting 2020. Uiterlijk november bent u op de hoogte gesteld 

van de resultaten.

Binnen de afdeling burgerzaken zijn de individuele medewerkers burgerzaken naast het afgeven 

van reisdocumenten verantwoordelijk voor veel andere wettelijke taken als het bijhouden van 

persoonsgegevens, het opmaken van akten van geboorte, huwelijk en overlijden, het sluiten van 

huwelijken en partnerschappen, het organiseren van verkiezingen en het bijhouden van 

veiligheidsmaatregelen op dit taakveld. Daarnaast zijn er ook een aantal niet-wettelijke taken 

zoals het verstrekken van kapvergunningen en parkeervergunningen. Voor een deel van deze 

producten en diensten mogen wij leges heffen voor een deel ook niet. 

De paspoortdip zorgt voor een sterke afname van de inkomsten bij burgerzaken. Deze afname aan 

inkomsten vertaald naar fte. is groter dan de afname van werkzaamheden in fte. Dit betekent dat 

de inkomensval niet volledig kan worden opgevangen met een bezuiniging op de formatie van 

burgerzaken. Dit zou tot gevolg hebben dat een aantal van de wettelijke taken niet meer 

uitgevoerd kan worden. Daarnaast is er ook extra inzet nodig op onderwerpen als adresfraude en 

identiteitsfraude. Wij komen daarom met een plan voor de toekomst van burgerzaken om de 

capaciteit aan te passen op de ontwikkelingen bij burgerzaken maar wel in die mate dat de 

wettelijke taken niet in het geding komen. Tot dit plan af is wordt reeds vrijgekomen 

vacatureruimte niet ingevuld.

Dit heeft te maken met de bestemming van de zogenaamde Klijnsmamiddelen. De raad heeft in 

april 2017 besloten de Klijnsmamiddelen toe te voegen aan de algemene middelen en bij een 

voorstel voor structurele besteding deze middelen beschikbaar te stellen. Dit leidt dan per definitie 

tot een verslechtering van het begrotingssaldo.

Met het besluit tot verruiming van het Kindpakket in mei 2018 is besloten incidenteel middelen 

beschikbaar te stellen voor 2019 en de strcuturele afweging plaats te laten vinden in de kadernota 

2020. 

Zie beantwoording vraag nr. 25. (Vraag fractie ONS nr. 3)

Naast niet of minder zichtbare out-of-pocket kosten van ondernemers zijn er ook overeengekomen 

out-of pocket kosten: Centrumondernemers ca. €71.000, Ondernemers Dobbewijk ca €40.000, 

Destinatie/dorpsmarketing ca. €12.500. 
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Bij de herverdeling van het gemeentefonds wordt speciale aandacht gevraagd voor de 68 25 PvdA Ad de Graaf 10 Waarom bevatten onderdelen B1 en B2 geen dekkingsvorostellen?

69 31 PvdA Ad de Graaf 11 Waarom wordt voorgesteld 35.000 euro vrij e maken voor onderneemrs in de Dobebwijk terwijl er nog 

geen integraal projectplan met realistischeb tussentijdse mijlpalen voor de ambitie 'een energieneutraal 

Voorschoten in 2030' beschikbaar. Of blijven de ambities van het college op dit vlak voor het 

begrotingsjaar 2020 beperkt tot de onderdelen die thans in de kadernota zijn vermeld?

70 32 PvdA Ad de Graaf 12 Waarom zijn de vorosteleln onder C10 en C11 nog niet van een dekking voorzien?

71 33 PvdA Ad de Graaf 13 Was in het geheel niet vorozien in een reservering voor kosten die te maken hebben met de vervanging 

van deze armaturen? Kan de raad meer vervangingsinvesteringen tegemoet zienwaarvoor onvoldoende 

middelen zijn gereserveerd?

72 35 PvdA Ad de Graaf 14 Op welke wijze wordt vorozien in dekking van de opgesomde meerkosten?

73 7 en andere PvdA Ad de Graaf 15 De PvdA verzoekt het college om een overzichtstabel van alle voorstellen die van dekking worden 

voorzien door een beroep te doen op de concernreserve.

74 7 PvdA Ad de Graaf 16 Kan het college op beknopte wijze aangeven welke maatregelen worden genomen 'die leiden tot een 

stevige basis voor een sluitende begroting 2020' die geen betrekking hebben op een inzet vanuit de 

concernreserve.

In de kadernota zijn alle ontwikkelingen, voor zover bekend voor de jaren 2020 e.v. in kaart 

gebracht. Het dekken van verschillende ontwikkelingen in de kadernota moet resulteren in een 

sluitende meerjarenbegroting. zoals u heeft kunnen constateren is het meerjarenbeeld van deze 

kadernota niet sluitend. Het college gaat graag met de gemeenteraad in gesprek over de 

contouren en richtingen waarlangs een structureel en reëel sluitende begroting 2020 gerealiseerd 

kan worden. In het voorstel staan daar een aantal richtingen voor opgesomd.

Het college biedt de gemeenteraad een totaalpakket aan inclusief dekking uit de concernreserve. 

Hieronder een opsomming van een aantal andere maatregelen die zijn/worden getroffen;

Ontwikkelingen Jeugdzorg met een actieplan Jeugd inclusief dekking;

De terugval van inkomsten uit reisdocumenten en rijbewijzen worden iom de WODV aangepakt;

De ontwikkelingen van de salarislasten worden gedekt;

Naast deze zaken wordt de gemeenteraad een aantal suggesties gedaan die, na besluitvorming, 

door het college nader uitgewerkt kunnen worden.

In de kadernota zijn alle ontwikkelingen, voor zover bekend voor de jaren 2020 e.v. in kaart 

gebracht. Het dekken van verschillende ontwikkelingen in de kadernota moet resulteren in een 

sluitende meerjarenbegroting. zoals u heeft kunnen constateren is het meerjarenbeeld van deze 

kadernota niet sluitend. Het college gaat graag met de gemeenteraad in gesprek over de 

contouren en richtingen waarlangs een structureel en reëel sluitende begroting 2020 gerealiseerd 

kan worden. In het voorstel staan daar een aantal richtingen voor opgesomd.

Bedrijventerrein Dobbewijk is onder veel terreinen binnen de regio Holland Rijnland verkozen om 

een pilot verduurzaming te houden vanuit het Energieakkoord. De pilot verduurzaming wordt nu 

ingevuld in samenwerking met de ondernemers/ VOM, odwh en gemeente. Duidelijk is dat er een 

grotere slagingskans is voor de pilot als er extra financiële middelen beschikbaar worden gesteld 

aan het project. Met het oog op de toekomstig strengere milieuwetgeving is het van belang dat er 

nu al stappen worden ondernomen. De grootste winst is nu te behalen op bedrijventerreinen, 

daarom is de focus op de Dobbewijk. Na slaging van het project kunnen andere gebieden ook in 

aanmerking komen.

In de kadernota zijn alle ontwikkelingen, voor zover bekend voor de jaren 2020 e.v. in kaart 

gebracht. Het dekken van verschillende ontwikkelingen in de kadernota moet resulteren in een 

sluitende meerjarenbegroting. zoals u heeft kunnen constateren is het meerjarenbeeld van deze 

kadernota niet sluitend. Het college gaat graag met de gemeenteraad in gesprek over de 

contouren en richtingen waarlangs een structureel en reëel sluitende begroting 2020 gerealiseerd 

kan worden. In het voorstel staan daar een aantal richtingen voor opgesomd.

De vervanging stond gepland voor 2023, de huidige situatie vraagt echter om een andere en  

vervroegde vervanging. In de voorziening is onvoldoende geld aanwezig om deze extra uitgaven 

te dekken. 

In het algemeen zien wij de prijzen stijgen waardoor bij het herzien van de beheerplannen er een 

reële kans bestaat dat de benodige onderhoudsbudgetten stijgen. 

Voorstellen met dekking concernreserve (2020)

Uitvoeringsmaatregelen Beelkwaliteitsplan centrum  € 50.000

Uitbreiding fietstenstalling station de Vink  € 46.000

Onderhoudsvoorziening zwembad  € 1.000.000

Digitalisering  € 20.000

Gebiedsprofiel  € 5.000

Openbare verlichting Voorstraat  € 100.000

Totaal € 1.221.000
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Bij de herverdeling van het gemeentefonds wordt speciale aandacht gevraagd voor de 75 33 PvdA Ad de Graaf 17 Mag de tekst zo worden begrepen (vanwege de meervoudsvorm in 'aansluitingen op de bestaande 

infrastructuru' dat het hier gaat om een alternatieve doorgaande route van Vorschoten naar Leiden die 

de Leidseweg Noord-Noord qua verkeersintensiteit zal ontlasten?

76 16 (tabel) PvdA Ad de Graaf 18 Er wordt een stijging van de kosten van werkorganisatie Duivenvoorde vermeld voor 2023 (-325). Dat 

is een behoorlijke stijging t.o.v. de kosten de jaren daarvoor. Waar heeft deze stijging mee te maken?

77 14 Afschrijvingslaste

n

GroenLin

ks

A. Deuzeman 1 Is er contact geweest met de accountant en de provincie over hun visie op de afschrijving tot 

restwaarde? 

78 14 Afschrijvingslaste

n

GroenLin

ks

A. Deuzeman 2 Zijn er voorwaarden aan te geven waaraan activa moeten voldoen om in aanmerking te komen voor 

deze werkwijze?

79 18 Actieplan 

jeugdhulp

GroenLin

ks

A. Deuzeman 3 Zijn de kosten voor het actieplan jeugdhulp reeds meegenomen in de raming in de tabel op pagina 18? 

Zo ja, hoe hoog zijn deze kosten?

80 21 Pilot praktijk 

ondersteuner

GroenLin

ks

Paul 't Lam 4 Zijn opbrengsten van de pilot praktijk ondersteuner meegenomen in de verminderde lasten op pagina 

19? Zo nee, waarom niet?

81 32 Burgerparticipati

e

GroenLin

ks

Paul 't Lam 5 Waarom zijn er geen lasten opgenomen t.a.v. burgerparticipatie na 2020 als ook gesteld wordt dat voor 

de implementatie en reguliere uitvoering extra middelen nodig zijn?

82 15 en 23 Reisdocumenten 

en rijbewijzen

VVD Katrien van 

Meenen

1 Het is de VVD fractie niet duidelijk waarom de werkzaamheden niet kostendekkend uitgevoerd kunnen 

worden. De tekst geeft aan dat er gekeken wordt hoe de inkomensval opgevangen gaat worden. Het is 

toch duidelijk dat als de vraag verminderd dan ook de capaciteit van de organisatie moet worden 

aangepast. Mochten de openingstijden van de balie hiertoe een belemmering vormen dan wil de raad 

graag zo snel mogelijk een plan zien om dit op te lossen. Het lijkt dan bijvoorbeeld niet logisch om geld 

te vragen voor het bezorgen van paspoorten of rijbewijzen. Graag een nadere toelichting waarom de 

werkzaamheden niet kostendekkend kunnen worden uitgevoerd of anders wanneer de kosten omlaag 

kunnen

Met de provincie is hierover ambtelijk contact geweest. De provincie staat hier positief tegenover 

en heeft aangegeven dat een aantal gemeenten deze werkwijze hanteren. Over het bepalen van 

de restwaarde adviseert de toezichthouder dit af te stemmen met de accountant. afstemming met 

de accountant heeft nog niet plaatsgevonden.

In overleg met de accountant wordt nagegaan welke voorwaarden hiervoor gesteld kunnen 

worden. De werkwijze heeft voordelen en nadelen. Om de nadelen zoveel mogelijk te beperken is 

toepassing op activa dat lang in bezit blijft voor de hand liggend. Nadere uitwerking volgt wanneer 

de gemeenteraad zich hierover uitspreekt.

Ja, deze zijn meegenomen. De kosten van maatregelen in het actieplan worden voor een gedeelte 

bekostigd via (bestaand) budget uit de begroting programma 6 sociaal domein, taakveld 6.72 

maatwerkvoorzieningen 18 - en voor een gedeelte (meerjarig) via voorstellen in de kadernota. Het 

deel in de kadernota bedraagt € 269.000 en bestaat uit de maatregel lokaal implementeren 

resultaatgerichte jeugdhulpstelsel en investeren gezien de bestaande druk en verwachte druk op 

de capaciteit voor noodzakelijke activiteiten.  

De kosten voor de praktijkondersteuner worden voor de duur van de pilot (1,5 jaar) in principe 

gedekt door lagere uitgaven Jeugd. Of dit in de praktijk ook het geval is wordt gemonitord. Voor 

de periode na de pilot is nog geen rekening gehouden met lagere lasten omdat eerst de effecten 

van de maatregel beoordeeld moeten worden.

De geraamde structurele meerkosten bedragen € 201.400,-- per jaar. Dit is voor formatie-

uitbreiding op Communicatie (1 fte) en Wijkmanagement (1,5 fte). Hiervoor is geen dekking in de 

begroting gevonden. Besloten is om de helft van dit bedrag incidenteel beschikbaar te stellen voor 

de periode waarin nog geen structurele dekking aanwezig is en gezocht zal worden naar een 

oplossing hiervoor.

Binnen de afdeling burgerzaken zijn de individuele medewerkers burgerzaken naast het afgeven 

van reisdocumenten verantwoordelijk voor veel andere wettelijke taken als het bijhouden van 

persoonsgegevens, het opmaken van akten van geboorte, huwelijk en overlijden, het sluiten van 

huwelijken en partnerschappen, het organiseren van verkiezingen en het bijhouden van 

veiligheidsmaatregelen op dit taakveld. Daarnaast zijn er ook een aantal niet-wettelijke taken 

zoals het verstrekken van kapvergunningen en parkeervergunningen. Voor een deel van deze 

producten en diensten mogen wij leges heffen voor een deel ook niet. 

De paspoortdip zorgt voor een sterke afname van de inkomsten bij burgerzaken. Deze afname aan 

inkomsten vertaald naar fte. is groter dan de afname van werkzaamheden in fte. Dit betekent dat 

de inkomensval niet volledig kan worden opgevangen met een bezuiniging op de formatie van 

burgerzaken. Dit zou tot gevolg hebben dat een aantal van de wettelijke taken niet meer 

uitgevoerd kan worden. Daarnaast is er ook extra inzet nodig op onderwerpen als adresfraude en 

identiteitsfraude. Wij komen daarom met een plan voor de toekomst van burgerzaken om de 

capaciteit aan te passen op de ontwikkelingen bij burgerzaken maar wel in die mate dat de 

wettelijke taken niet in het geding komen. Tot dit plan af is wordt reeds vrijgekomen 

vacatureruimte niet ingevuld.

De stijging van de bijdrage aan de WODV in 2023 is verwerkt en toegelicht in de concept-

begroting van de WODV zoals die is behandeld in door uw raad op 13 juni 2019. De stijging van 

de lasten van de WODV (en daarmee de bijdrage van de deelnemers) in 2023 wordt veroorzaakt 

door de ontwikkeling in de kapitaallasten en hangt hoofdzakelijk samen met ICT-gerelateerde 

vervangingsinvesteringen in 2022 conform het Informatiebeleidsplan.

Ja. De ontwikkeling op Intratuin biedt de gelegenheid om een goede ontsluiting aan de noordzijde 

te realiseren.
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Bij de herverdeling van het gemeentefonds wordt speciale aandacht gevraagd voor de 83 15 en 25 Loon- en 

prijsontwikkeling 

/Griffie/B&W/ge

meentenraad

VVD Katrien van 

Meenen

2 Wordt met de uitleg omtrent het Generatiepact bedoeld dat de gepensioneerde griffier 80% werkte en 

voor 90% betaald kreeg en voor 100% pensioen. En zo ja betekent de zin dat de salariskorting is 

vervallen dan dat de nieuwe griffier voor 100% werkt en dat de kosten dus 10% hoger zullen liggen?

84 26 CAO ontwikkeling VVD Katrien van 

Meenen

3 Opmerking de lasten weergegven in tabel op blz 26 CAO ontwikkeling voor het jaar 2020 tellen op tot 

31570 en niet 35.570. Welk bedrag is juist?

85 15 en 25,26 Loon- en 

prijsontwikkeling 

/Griffie/B&W/ge

meentenraad en 

CAO ontwikkeling

VVD Katrien van 

Meenen

4 Uit de toellichting blijkt voor ons niet over welke salarissen met name de voorziening van B4 gaat. Bij 

B3 staat expliciet dat het om de salarisontwikkeling van gemeenteraad, B&W en griffie gaat en onder B4 

staat dat het de salarissen van de griffie en gemeentesecreataris betreft. Zijn de verhogingen van de 

griffie en gemeentesecretaris op twee plaatsen opgenomen? Hoe verhoud zich de omvang van de 

reservering tot het aantal FTE dan wat dit betreft. Als de 133.430 euro gelijk staat aan 1.75% dan 

hebben we het toch over een loonsom van tenminste 7,6 miljoen. Dat staat toch niet in verhouding tot 

het aantal medewerkers van de griffie en de gemeentesecretaris. Graag toelichting op welke salarissen 

hier bedoeld worden, ook gezien vraag 5.

86 26 CAO ontwikkeling VVD Katrien van 

Meenen

5 Uit eerdere toelichting hebben we begrepen dat een deel van de CAO ontwikkeling (namelijk dat deel 

wat de Rijksambtenaren als verhoging hebben gekregen) gedekt wordt door een (extra) bijdrage uit het 

gemeentefonds. Zijn de hier opgenomen bedragen aanvullend aan de verhoging van de bijdrage uit het 

gemeentefonds of betreft dit de hele verhoging en wordt een deel gedekt uit de verhoging uit het 

gemeentefonds. Als het laatste het geval is waar wordt dan rekening gehouden met de verhoging?

87 30 Zwemmen VVD Katrien van 

Meenen

6 Kunnen de totale kosten, of wat er over blijft, voor het zwemmen in voorschoten worden uitgesplitst bij 

sluiting nu (einde contract Sportfondsen), of over 5 nadien of 10 jaar nadien, mede in ogenschouw 

nemende het rapport de waarde van zwemmen. We denken hier onder andere aan onderhoud (de 1 

miljoen uit de reserve), afschrijving en subsidie exploitatietekort inclusief voorgestelde spreiding 

opgebouwde reserve bij Sportfondsen. Daarnaast, wat zijn de mogelijke kosten van sluiting van het 

zwembad en zijn er in de voorgestelde opbouw van bedragen keuzes te maken.

In het rapport "de waarde van zwemmen" gaat in op de keuzes die mogelijk zijn, waarbij 

inhoudelijke afwegingen, splitsing in kosten en onderbouwingen zijn opgenomen. De samenhang 

die in het rapport zit tussen de verschillende inhoudelijke afwegingen en onderbouwingen kunnen 

in het geding komen indien je beperkte onderdelen uit het rapport overneemt in de kadernota. 

Daarom wordt in de kadernota verwezen naar het rapport zelf.U voegt een nieuwe variant toe aan 

de variant van doorgaan op de huidige weg, zijnde stoppen van de exploitatiesubsidie en de 

variant openhouden voor een termijn van 10 jaar. Als u kiest voor het openhouden van het 

zwembad voor de komende 5 jaar heeft dat (globaal) de volgende consequenties. De opgebouwde 

reserve bij Sportfondsen zou ingezet kunnen worden in 5 ipv 10 jaar waardoor de gemeentelijke 

bijdrage daalt van € 85.000 naar € 15.000. Daarbij is in 2025 de reserve uitgeput en geen zicht 

op dekking in de begroting en neemt u dé facto nu het besluit in 2025 te stoppen met Het Wedde. 

Zo’n besluit heeft nu al een uitstraling op bezoekers, commerciële huurders en medewerkers 

welke een PM invloed heeft op de exploitatie. Het onderhoud wordt in zo’n vijf jaars variant wel 

anders en substantieel lager dan de nu begrote € 1 miljoen. Als grove indicatie dient u aan € 

200.000 te denken hiervoor. In 2025 is er nog geen budget voor de kosten die samenhangen met 

de sloop van het bad. De bedragen die hiervoor in de sluitingsvariant wijken hiervoor niet af (zie 

rapport).

Het juiste bedrag is € 31.570,-

Het betreft hier de ingeschatte salarisontwikkelingen van de WODV die ten gevolge van een cao 

ontwikkeling stijgen.

De relatie tussen enerzijds de compensatie vanuit het rijk en cao-ontwikkeling (maar ook andere 

ontwikkelingen) van de gemeenten is in veel gevallen een lastige. Tussen het rijk (rijksuitgaven) 

en gemeenten (gemeentefonds, van het rijk) bestaat een normeringsystematiek om de onderlinge 

invloed van de rijksuitgaven op het gemeentefonds te bepalen. Deze systematiek, ook wel "samen 

trap op, samen trap af" genoemd heeft als doel een evenredig en beheersbare indexatie van het 

Gemeentefonds te bevorderen. Het betreft één integrale indexatie voor zowel loon-, prijs- als 

volumeontwikkelingen. Beleidsintensiveringen, ombuigingen, mee- en tegenvallers en nominale 

ontwikkelingen op de Rijksbegroting hebben via de normeringsystematiek direct invloed op de 

omvang van het gemeentefonds ('samen de trap op, samen de trap af'). De jaarlijkse toe- en 

afname van het Gemeentefonds die voortvloeit uit de koppeling aan de Rijksuitgaven wordt het 

accres genoemd. De ontwikkelingen worden weergegeven in de uitgebrachte circulaires. Aan de 

hand van de circulaires worden de effecten voor de gemeente Voorschoten doorgererekend. De 

uitkomsten zijn voor de gemeente autonoom omdat de invloed op de uitkomst in directe zin niet 

aanwezig is. Het college stelt op basis van de verwachtingen in gemeentelijke uitgaven zoals 

bijvoorbeeld CAO ontwikkelingen voor om (positieve) effecten van het gemeentefonds op de 

gemeente apart te zetten. dit gebeurd op een stelpost. In 2018 is een stelpost opgenomen van € 

475.000. Cao ontwikkelingen kunnen tot een bedrag van € 475.000 opgevangen worden binnen 

deze stelpost. Mocht er een CAO worden afgesloten die hoger is (in de kadernota wordt uitgegaan 

van in totaal 5%) dan is de stelpost hiervoor niet dekkend vanaf 2020. aanvullende dekking wordt 

gevonden door het inzetten van de stelpost indexatie vanaf 2020. (zie in relatie tot dit antwoord 

ook het antwoord op vraag 59 van de PvdA)

Dat is juist, voor wat betreft het Generatiepact. De werkelijke (meer)kosten zijn ook afhankelijk 

van de inschaling van de nieuwe griffier en de omvang van de aanstelling.
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Bij de herverdeling van het gemeentefonds wordt speciale aandacht gevraagd voor de 88 3 CDA M. van 

Oostrum

1 Op blz. 3 van de kadernota verantwoord het college nog eens de uitgaven van 75 miljoen. Dit is een 

afgeronde discussie uit 2017.  Wat is hier de relevantie nog van ?

89 CDA M. van 

Oostrum

2 In 2018 startte het college met een meerjarenbegroting met de volgende overschotten: € 600.000,- in 

2018; € 600.000,- in 2019; € 1.100.000,- in  2020; € 1.100.000,- in 2021; Waarom noemt het college 

dit financiële vertrekpunt niet in de kadernota 2020 ? 

90 CDA M. van 

Oostrum

3 De kadernota 2020 laat in 2020 een tekort zien van 425 k, in 2021 een tekort van 402 k, in 2022 een 

tekort 370 k en in 2023 een tekort zien van 477 k.  De voorjaarsnota leidt bovendien tot een tekort van 

844 k in 2019. Is dit een verbetering of verslechtering van de financiële positie van Voorschoten ten 

opzichte van de meerjarenbegroting  2018 – 2021? 

91 CDA M. van 

Oostrum

4 Leidt de kadernota 2020 bij vaststelling tot preventief toezicht indien het daarin opgenomen beleid 

onverkort wordt opgenomen in de meerjarenbegroting? 

92 CDA M. van 

Oostrum

5 Tussen de begrotingssaldo zoals geraamd in de MJB 2018 – 2021 en de kadernota 20202 zit op 

jaarbasis c.q. in 2020 en in 2021 tekens een ‘gat’ van 1.5 mio tot 1.6 mio (1.1 mio overschot – 

structurele tekort van 400 k). Kan het college aangeven welke vijf factoren bij benadering het verschil 

verklaren tussen de oorspronkelijke begrotingsoverschotten in de MJB 2018 – 2021 en de 

begrotingstekorten zoals die zich manifesteren in  kadernota 2019? 

93 CDA M. van 

Oostrum

5a Wat is het absolute en relatieve aandeel van de WODV in het ‘gat’ c.q. het verschil van 1.5 mio / 1.6 

mio in 2020 en 2021 (het verschil tussen de oorspronkelijke begrotingssaldi 2018 – 2021 en de 

begrotingssaldi in de kadernota 2020 )?  

94 CDA M. van 

Oostrum

6 Hoe kijkt het college terug op het terug op het terugdraaien van de ombuiging op de WODV in 2018 

gezien de structurele begrotingstekorten zoals die zich manifesten in de kadernota 2020? 

95 CDA M. van 

Oostrum

7 In 2018 is de nota ‘voorkantsturing’ vastgesteld. De gem. regelingen genereren desondanks een effect 

van ruim 400 k op jaarbasis. Hoe beoordeelt het college de werking van het aangehaalde instrument ? 

Behoeft de nota bijstelling? 

Het college heeft meerdere malen aangegeven dat in het (recente) verleden grote problematiek 

ook is opgelost. Denk hierbij aan de onverdeelde personeelslasten. Het door u genoemde 

voorbeeld is inderdaad niet meegenomen, maar zeker wel onderkend.

Het college begrijpt uw wens om een vergelijking te maken met de begroting uit de vorige 

coalitieperiode, echter binnen de huidige systematiek van de P&C-cyclus wordt alleen een 

verschilanalyse gemaakt met het voorgaande jaar (2019). De mutaties tussen begrotingsjaren 

worden in totaliteit verklaard door de toelichting in de individuele P&C-producten en genomen 

raadsbesluiten. Naar onze mening voegt het maken van een financiele analyse c.q. samenvatting 

van de door uw raad genomen besluiten niets toe aan de opgave waar de gemeente Voorschoten 

nu voor staat.

Een structureel en reëel sluitende begroting is essentieel voor een represief toezichtsregime. Dit is 

op dit moment niet het geval. Het college geeft ook aan dat aanvullende maatregelen nog nodig 

zijn om dit te realiseren. Preventief toezicht gebeurt naar aanleiding van het oordeel van de 

provinciaal toezichthouder. Overigens vindt er regelmatig zowel op ambtelijk als bestuurlijk niveau 

overleg over de financiële ontwikkelingen plaats. 

Het college begrijpt uw wens om een vergelijking te maken met de begroting uit de vorige 

coalitieperiode, echter binnen de huidige systematiek van de P&C-cyclus wordt alleen een 

verschilanalyse gemaakt met het voorgaande jaar (2019). De mutaties tussen begrotingsjaren 

worden in totaliteit verklaard door de toelichting in de individuele P&C-producten en genomen 

raadsbesluiten. Naar onze mening voegt het maken van een financiele analyse c.q. samenvatting 

van de door uw raad genomen besluiten niets toe aan de opgave waar de gemeente Voorschoten 

nu voor staat.

zie antwoord op vraag 5

Het geprognosticeerde saldo van de kadernota 2020 is een uitvloeisel van het bestaande 

meerjarenperspectief en van diverse autonome ontwikkelingen en nieuw beleid, waarbij zich zowel 

aan de batenkant als aan de lastenkant forse (negatieve) ontwikkelingen zichtbaar zijn. Het 

college beschouwt het terugdraaien van de ombuiging op de WODV als vaststaand feit. Daarnaast 

is het college van mening dat het realiseren van ombuigen, ook waar het de uitvoeringsorganisatie 

WODV betreft, niet plaats kan vinden zonder concrete en specifieke opdracht omtrent welke taken 

niet meer uitgevoerd worden. Ook provinciaal toezicht stelt hieraan eisen om reële begrotingen te 

borgen. Het college respecteert de afspraken zoals die zijn gemaakt in de bijdrageverordening.

Het college is voorstander van het proces 'voorkantsturing'. Dat neemt niet weg dat het college 

wel onderkent dat 'voorkantsturing' niet altijd het (enige) instrument is dat leidt tot een beter 

resultaat. In het geval van de kostenstijging op de gemeenschappelijke regelingen in de 

Kadernota gaat het voornamelijk over autonome ontwikkelingen die leiden tot de genoemde 

kostenstijging. Het college ziet 'voorkantsturing' als een goed instrument, juist op die 

onderwerpen waar beleidskeuzes gemaakt kunnen worden. 

Dit gegeven is gezien de schuldenpositie nog altijd relevant. Het college kijkt vooruit maar heeft 

daarbij ook oog voor hetgeen in het recente verleden is geconcludeerd met betrekking tot de 

financiele positie van Voorschoten.
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Bij de herverdeling van het gemeentefonds wordt speciale aandacht gevraagd voor de 96 CDA M. van 

Oostrum

8 Wat is de structurele omvang van het effect van het beperking van de afschrijvingslasten (i.c. niet tot 

nul afschrijven) op de investeringsruimte? 

97 CDA M. van 

Oostrum

9 In het herstelplan en de oorspronkelijke begrotingsscan van de provincie is telkens gemeld dat er nog 

geen meerjarenonderhoudsplan beschikbaar is voor de gemeentelijke gebouwen. Deze zouden – zo is 

toen aangeven – op korte termijn gereed zijn. Ook in recentere rapportages is de vaststelling van 

meerjarenonderhoudsplanning voor gemeentelijke gebouwen telkens  aangekondigd. Uit een kadernota 

2020 lijkt het beeld te verrijzen dat deze meerjarenonderhoudsplannen voor de gemeentelijke 

gebouwen desondanks nog immer niet beschikbaar zijn. Is dat juist? En zo ja, wat is hier de verklaring 

voor?

98 CDA M. van 

Oostrum

10 Diverse fracties hebben samengewerkt aan een initiatiefvoorstel dat integraliteit en samenhang op de 

gemeentelijk vastgoedportefeuille beoogt. In de afweging omtrent afstoten van of investeren  in een 

vastgoedobject zijn de kosten van onderhoud relevant. Is het college het hier met de cda-fractie eens? 

99 CDA M. van 

Oostrum

10a Hoe kunnen dergelijke afwegingen worden gemaakt indien meerjarenonderhoudsplanningen ontbreken? 

100 CDA M. van 

Oostrum

10b wanneer worden de onderhoudsplanningen voor de gemeentelijke accommodaties alsnog vastgesteld? 

101 CDA M. van 

Oostrum

11 Wanneer wordt in de gemeentelijke begroting een egalisatiereserve ‘groot onderhoud gemeentelijke 

gebouwen ‘geïntroduceerd? 

102 CDA M. van 

Oostrum

12 In de jaren 2020 – 2022 worden de uitgaven op jeugdhulp onder meer gedekt uit de reserve sociaal 

domein. In 2020 gaat het om een onttrekking van 653 k. In 2022 bedraagt de onttrekking 621 k.  Mag 

/ kan  hieruit de conclusie worden getrokken dat de in de kadernota voorgestelde interventies / 

maatregelen op jeugdhulp volgens het college geen financieel effect sorteren?

103 CDA M. van 

Oostrum

13 Welke structurele ombuiging op jeugdhulp heeft het college in of vanaf 2023 gerealiseerd? 

104 CDA M. van 

Oostrum

14 In de kadernota wordt aangegeven dat referentiegemeenten meer Boa’s hebben dan Voorschoten.  Het 

CDA is van mening dat deze ‘benchmark’ de noodzaak van meer Boa’s in Voorschoten niet of nauwelijks 

onderbouwd. Is het college het hiermee eens?

Met de inzet op de diverse onderdelen van het actieplan Jeugd wordt op begrotingsbasis een 

ombuiging ter hoogte van € 269.000  geraamd in 2023. Op welke onderdelen de daadwerkelijke 

ombuiging uiteindelijk gerealiseerd wordt is afhankelijk van meerdere factoren zoals de 

ontwikkeling van het aantal jeugdigen met zorg, duur en intensiteit van de benodigde zorg en in 

melke mate de maatregelen effect sorteren.

Nee, deze cijfers geven alleen weer hoe de hogere lasten worden gedekt. Daarbij tekenen wij aan 

dat de effecten van de maatregelen niet op voorhand zijn in te schatten. Het stabiel ramen van de 

lasten hoeft overigens in de praktijk niet te betekenen dat de maatregelen geen effect hebben, het 

resultaat van de maatregelen kan ook zijn dat de lasten gelijk blijven en dat zonder de inzet van 

de maatregelen nog verder stijgen. Inzet van de maatregelen is juist om daar waar mogelijk grip 

te krijgen op de kosten van jeugdzorg.

In de benchmark van 2019 van het Adviesbureau voor Veiligheid en Handhaving is nadrukkelijk 

rekening gehouden met het huidige takenpakket van de boa’s en de gewenste inzet en ambitie 

van de gemeente. Er is hierin geadviseerd om de straatcapaciteit te verhogen van 1,9 FTE  naar 

3,85 FTE, zodat boa’s meer zichtbaar zijn in de wijken, beter aanspreekbaar zijn en meer tijd 

hebben voor handhavende activiteiten. Daarnaast is geadviseerd om meer avonddiensten te doen, 

waardoor er meer contact-momenten en controles jeugd zijn. Tevens is er geadviseerd om meer 

capaciteit vrij te maken voor controles op de drank- en horecawetgeving van commerciële en para 

commerciële instellingen. Ook is er advies om extra capaciteit te creëren voor ad-hoc projecten en 

ondermijning. Om de informatiepositie te verstevigen van het boa-team en een stap te kunnen 

maken naar meer integrale samenwerking wordt geadviseerd capaciteit van 0,5 FTE voor een 

beleidsmedewerker/informatieanalist op te nemen in de formatie.

ja

Voor de diverse panden zijn meerjarenonderhoudsplanningen aanwezig. Vanwege de impact van 

de integrale aanpak huisvesting en de duurzaamheidsopgave op het onderhoud van het vastgoed 

is er nog geen beheerplan vastgoed ter besluitvorming gebracht.  

Eerst zullen er besluiten moeten worden genomen in het kader van de integrale aanpak 

huisvesting en de verduurzamingsopgave van het vastgoed. Vervolgens zal het beheerplan 

vastgoed worden voorgelegd

Voor het groot onderhoud van het vastgoed kan een voorziening worden opgericht waarin jaarlijks 

wordt gedoteerd. Een voorziening kan pas worden opgesteld met een vastgesteld en onderbouwd 

beheerplan. 

Dit is op dit moment nog niet voorhanden omdat eerst overeenstemming bereikt moet worden 

met de accountant over de te hanteren restwaarde. Daarnaast dient ook nader onderzocht te 

worden welke activa in aanmerking komen voor deze werkwijze.

Voor 2020 wordt er een jaarplan voor het groot onderhoud van het gemeentelijk vastgoed 

opgesteld, passend binnen de begroting. In afwachting van de besluiten die volgen uit de integrale 

aanpak huisvesting en de verduurzamingsopgave zal een beheerplan vastgoed  definitief worden 

gemaakt. 
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Bij de herverdeling van het gemeentefonds wordt speciale aandacht gevraagd voor de 105 CDA M. van 

Oostrum

14a Zijn er concrete rapportages of feitelijke ‘voorschotense’ aanleidingen om meer Boa’s in te zetten ? Met 

andere woorden: welke feitelijke aanleiding of oorzaken nopen Voorschoten tot het inzetten van meer 

Boa’s? 

106 CDA M. van 

Oostrum

14b Hoe worden de Boa’s nu ingezet en kan er niet worden gekozen voor een andere inzet van de huidige 

boa’s i.p.v. het aantal fte te laten toenemen? 

107 CDA M. van 

Oostrum

15 Albert Heyn draagt op jaarbasis 30 k bij aan de handhaving van het parkeerregime in de garage onder 

Albert Heyn. Welke financiële bijdrage leveren de horecaondernemers in het centrum Van voorschoten 

bij aan handhaving ? 

108 CDA M. van 

Oostrum

16 Hoeveel woningen worden er in 2020, in 2021, in 2022 en 2023 gebouwd in Voorschoten? Graag 

concrete aantallen noemen

109 33 Openbare 

Verlichting 

CDA C. Bremmer 17 1. Is er al onderzocht of de huidige/ originele armaturen omgebouwd kunnen worden tot een systeem 

met LED verlichting?

2. Is de optie van het sponsoren/adopteren van een armatuur in de Voorstraat door inwoners of 

bedrijven ter dekking van de kosten van ombouwen onderzocht?

3. Wanneer vraag 1 technisch niet uitvoerbaar blijkt te zijn – dan is de vraag – is al onderzocht wat de 

antiek waarde is van de originele armaturen.

Waar mogelijk worden de masten hergebruikt en worden hier LED armaturen ingepast. In 

Voorschoten is er al de mogelijkheid om banken te sponseren. De interesse hiervoor is minimaal. 

De kans van slagen voor sponsoring van lichtmasten is als gering ingschat waardoor hier niet op 

ingezet is. 

De boa’s worden nu ingezet op een aantal geprioriteerde thema’s. Inzet in de volledige breedte 

van het taakveld is met de huidige capaciteit niet mogelijk. Op dit moment wordt er beperkt 

ingezet op controle/contact met jeugd en op controle centrum, maar wordt niet ingezet op het 

thema ondermijning. Er is te weinig capaciteit voor toezicht bij festiviteiten en evenementen en is 

er onvoldoende capaciteit voor regelmatige controles van de drank en horecawetgeving bij van 

commerciële en para commerciële instellingen. 

Met een andere inzet van deze beperkte capaciteit is het niet mogelijk om aan de huidige 

handhavingsvragen van bewoners en ondernemers over parkeeroverlast, geluidsoverlast, 

jeugdoverlast, gedragingen tijdens marktdag, en terrasgrootte van ondernemers te voldoen. Wel 

zijn de boa’s in de maand juni opgeleid om met bikes te kunnen surveilleren, wat de 

zichtbaarheid, wendbaarheid en aanspreekbaarheid van de boa’s vergroot.

Voor de periode 2020 t/m 2023 staan er 565 woningen geprogrammeerd. Deze woningen zullen 

voornamelijk gebouwd worden in de projecten: Starrenburg lll, Segaar Arsenaal, Intratuin, 

Beresteijn en de Duivenvoorde Corridor. Het tempo waarin er gebouwd kan worden is o.a. 

afhankelijk van planologische procedures en de snelheid waarmee een ontwikkelaar tot bouw over 

kan gaan mede gezien de arbeidsmarktontwikkelingen in deze sector. Naast nieuw te bouwen 

woningen zullen er nog zelfstandige en onzelfstandige eenheden gerealiseerd worden voor 

internationale studenen in het Hofflantshuys (ca. 139). De zelfstandige eenheden zullen opgeteld 

worden bij de woningvoorraad, maar tellen niet mee voor de programmering zoals die regionaal 

en met de provincie wordt afgestemd. Voorzichtigheidshalve wordt in het meerjarenperspectief 

voor de algemene uitkering uitgegaan van een toename van de woonruimten in Voorschoten 

volgens de landelijke ontwikkeling. Dit komt neer op ca. 320 woningen in de komende 5 jaar.

Er zijn maatschappelijke ontwikkelingen, zoals ondermijning, polarisatie én extremisme, 

problematiek rondom langer in de woonomgeving verblijvende personen met verward gedrag die 

maken dat er meer inzet en samenwerking binnen de keten van boa’s wordt gevraagd. Het team 

boa’s maakt momenteel een ontwikkeling door naar meer integrale handhaven. Zonder uitbreiding 

van capaciteit wordt er veelal achter de feiten en meldingen aan gelopen en kan er niet de slag 

naar proactief werken gemaakt worden. 

De horecaondernemers in het centrum van Voorschoten leveren geen financiële bijdrage. 


